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Fælledvenner finder 
forurening i vandhuller

Miljømålinger fra Fælleden 
viser høje niveauer af bly og 
andre giftstoffer nær Fæl-
ledby. Kommunen kalder det 
‘baggrundsforurening fra 
luften’

Ny bro over 
Artillerivej

Efter mere end ti års tovtræk-
keri, tekniske benspænd og 
politiske pauser er den nye 
bro over Artillerivej åbnet for 
cyklister og fodgængere

Fra kontor til cortado 

Efter 15 år i marketingbran-
chen skiftede Sebastian 
Thorhauge skrivebordet ud 
med espressomaskinen. Nu 
har han åbnet kaffebaren 
JINSEI på Bryggen inspireret 
af japansk livsfilosofi
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Cyklister blæser på nyt lyskryds
Et stort lokalt ønske er gået i opfyldelse. Efter mange års tilløb og en stor prisstigning er det nye lyskryds på 
Artillerivej ved Axel Heides Gade åbent. Men på trods af den nye signalregulering opstår der stadig mange farlige 
situationer, fordi cyklister kører over for rødt 

Amagers rammemand 
      Professionel indramning
      på eget værksted 

· Indramning af malerier,  
  litografier og plakater
· Alu- og trærammer  
  på specielle mål  
  samt standard mål

Åbent: man-fre 08.00-17.00 · lør 10.00-14.00 
Oliebladsgade 5 · 2300 S · 32 59 00 88

Grundlagt 1987

Alt glarmesterarbejde

udføres professionelt

kjaerulff@kjaerulff-tietze.dk

Tekst og foto: Andreas 
Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

Det røde, gule og grønne 
lys i det spritnye lyskryds 
på Axel Heides Gade blev 
tændt for første gang i sid-
ste uge. Lysreguleringen 
har været undervejs i adskil-
lige år og prisen for ombyg-
ningen af krydset er steget 
med 27 procent undervejs. 
Men mange cyklister enten 
misforstår eller ignorerer 
lysreguleringen og kører 
over for rødt med risiko for 
højresvingsulykker til følge. 

Grønt for hvem?

Det kan Bryggebladet ob-
servere mandag morgen 
mellem klokken 8:00 og 
8:30, hvor hundredvis af 
cykler krydser Artillerivej 
via det nye kryds. Cykli-
ster, der kommer gennem 
Axel Heides Gade i retning 
mod Amager Fælled, holder 

pænt og venter på, at der 
bliver grønt. Og det gør der, 
men først for biler, der skal 
lave højre- eller venstre-
sving ud på Artillerivej og 
dernæst for cyklerne, der 
skal krydse vejen. 

Men rigtig mange cykli-
ster enten misforstår signa-
let eller har for travlt med 
at krydse vejen. I den halve 
time, hvor bryggebladet 
observerer morgentrafik-
ken, er der ved cirka to ud 
af tre signalskift mindst én 
cyklist og ofte flere, der kø-
rer over for rødt. Når der er 
rødt for cyklerne er der som 
bekendt grønt for bilerne, 
og der opstår derfor flere 
gange farlige situationer 
med højresvingende biler, 
der må klodse bremserne 
for ikke at ramme de kryd-
sende cykler. 

Utryg krydsning
Hele formålet med det nye 
kryds var ellers at gøre det 
sikrere for bløde trafikanter 
at krydse den befærdede 
Artillerivej.

 fortsættes på side 2 
Morgentrafiken møder det 
nyombyggede lyskryds ved 
Axel Heides Gade.
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enghavebroens alternativ tilbage på 
dagsordenen
Broplanerne mellem Islands Brygge og Enghave Brygge er sat på pause. 
Men nu forsøger Det Konservative Folkeparti at få genoplivet den sydligere 
bromodel

Tekst: Andreas Kirkeskov
Illustration: KK
redaktion@bryggebladet.dk

Hvis planen om en cykel- 
og gangbro mellem Is-
lands Brygge og Enghave 
Brygge ikke er helt død, 

så ligger den i respirator. 
Men der blev givet kunstigt 
åndedræt på det seneste 
møde i Teknik- og Miljø-
udvalget, hvor politikerne 
drøftede, om der skal laves 
en udvidet foranalyse af en 

sydligere linjeføring end 
den, der hidtil har været 
flertal for. 

Bro til Reffen

Broplanerne blev som be-
kendt skudt til hjørne tid-
ligere på året, da det blev 
besluttet politisk at søge 
puljemidler til en helt an-
den broforbindelse til 
Refshaleøen. Det betød de 
facto, at arbejdet med den 
planlagte cykel- og gang-
bro mellem Islands Brygge 
og Enghave Brygge blev 
sat i bero, da det er stærkt 
usandsynligt, at kommu-
nen sætter gang i to dyre 
brobyggerier samtidig. 

Inden den såkaldte Eng-
havebro blev lagt i koma, 
var der bred politisk enig-
hed om, at den, såfremt den 
skulle realiseres, skulle gå 
fra Sirius Plads på Islands 

Brygge til øen Lyngholm 
på Enghave Brygge. Kun 
Det Konservative Folke-
parti har hele vejen igen-
nem processen været mod-
stander af denne placering 
og har i stedet plæderet for 
en mere sydlig linjeføring. 
Konkret den såkaldte ‘J10’-
model, der vil føre broen 
fra Rundholtsvej umiddel-
bart nord for HF Nokken til 
en endnu ubebygget boligø 
på den anden side af hav-
nen. 

Bropenge
Og det er denne linjefø-
ring, der nu kan blive un-
dersøgt grundigere. Det 
er netop Det Konservative 
Folkeparti, der har stillet 
et medlemsforslag om, at 
der skal søges finansiering 
til en udvidet forundersø-
gelse af J10-løsningen ved 
budgetforhandlingerne til 
efteråret. 

Mødet i Teknik- og Mil-
jøforvaltningen fandt sted 
efter Bryggebladets dead-
line. 

Line Barfod (eL) var ikke inhabil i bro-sag
Modstandere af Enghavebroens placering lider nederlag i spørgsmålet 
om Teknik- og Miljøborgmester Line Barfods (EL) inhabilitet i sagen. 
Ankestyrelsen ser ingen grund til at gribe ind
Tekst og foto: Andreas 
Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

Modstanderne af placerin-
gen af den kommende Eng-
havebro fra Islands Brygge 
til Enghave Brygge har lidt 
et juridisk nederlag. Anke-
styrelsen har nemlig afvist 
en klage fra den såkaldte 
Brogruppe, der på vegne af 
flere ejerforeninger i områ-
det havde anklaget Teknik- 
og Miljøborgmester Line 
Barfod (Ø) for at være inha-
bil i behandlingen af sagen. 
Det skriver Magasinet KBH.

Advokat for Nokken
Brogruppen indgav i okto-
ber 2024 en klage til Anke-
styrelsen, hvor de påpegede, 
at Line Barfod tidligere har 
været advokat for Havefor-
eningen Nokken. Og netop 
den nordligste del af Nok-
ken var ét af de alternative 
landingspunkter for broen, 
som et politisk flertal dog 
sparkede til hjørne. Og 
fordi Line Barfod tidligere 
har haft professionelle re-
lationer til haveforeningen, 
mente Brogruppen altså, at 
hun burde have erklæret sig 
inhabil, da placeringen blev 
drøftet. 
Desuden blev det fremført, 

at Line Barfods datter i dag 
er ansat i samme advokat-
firma, der tidligere har re-
præsenteret Nokken – og at 
også dét kunne give anled-
ning til habilitetsproblemer.

Frikendt
Men ifølge Ankestyrelsen 
er der intet, der tyder på, at 

Barfod har været inhabil.
"Line Barfod har som advo-
kat ikke arbejdet for Nokken 
i nogen sager, der har noget 
med broen at gøre", lyder 
det i styrelsens redegørelse.

Heller ikke datterens an-
sættelse i advokatfirmaet 
var der en finger at sætte på: 
"Barfods datter har på intet 
tidspunkt været repræsen-

tant for Nokken."
Derfor foretager Ankesty-
relsen sig ifølge Magasinet 
KBH ikke mere i sagen

Ankestyrelsen er nået frem til, at Teknik- og Miljøborgmester Line Barfod (EL) ikke var inhabil 
i spørgsmålet om, hvor en ny cykel- og gangbro mellem Islands Brygge og Enghave Brygge 
skal placeres.

det Konservative Folke-
parti har længe kæmpet for 
en cykel- og gangbro fra 
Rundholtsvej til en endnu 
ubebygget boligø på Enghave 
Brygge.

fortsat fra forsiden

Naboer til krydset samt 
forældre til børn i de man-
ge daginstitutioner og to 
skoler på Artillerivej har 
skreget på f lere, sikre 
krydsningsmuligheder i 
årevis. Drømmen var et 
lyskryds ved Axel Heides 
Gade. Men Teknik- og Mil-
jøforvaltningen strittede 
imod, fordi deres fagfolk 
vurderede, at en lysregu-
lering i bedste fald var 
unødvendig og i værste 
fald kunne give bløde tra-
fikanter en falsk trygheds-
følelse, der kunne føre til 
f lere uheld.

Kortvarig ombygning

Forvaltningen erkendte 
dog, at krydset ikke funge-
rede, som det var, og satte 
derfor gang i en større 
ombygning af krydset, der 
blandt andet skulle skabe 
bedre oversigtsforhold og 
gøre det mere logisk for 
cyklister, hvordan de skul-
le krydse vejen. 

Men det ombyggede 
kryds gjorde ikke oplevel-
sen af krydset som utrygt 
bedre for beboerne i områ-
det.

Og ved overførselssagen 
i 2021/22 skar politikerne 
igennem og satte penge af 
til at få etableret det lys-
kryds, som bryggeboerne 
havde ønsket sig. 

dispensation og 
ekspropriation

Selvom projektet gik i 
gang allerede i 2022 var 
forventningen, at byggeri-
et først ville være færdigt 
i 2025. Der var nemlig en 
masse forhindringer, der 
skulle ryddes af vejen, før 
nøglen overhovedet kunne 
sættes i tændingen på gra-
vemaskinerne. Ombygnin-
gen af cykelstien ind på 
Amager Fælled krævede 

en dispensation fra fred-
ningen, og der skulle også 
eksproprieres et hjørne af 
daginstitutionen Hvalens 
areal for at gøre plads til 
den udvidede cykelsti. 

10,2 millioner
Men efter der var kommet 
styr på disse ting, opstod 
der nye problemer. Da en-
treprenøren kom med sit 
bud på opgaven, viste det 
sig nemlig, at projektet 
var underfinansieret, og 
at det derfor var nødven-
digt at sætte yderligere 
2,8 millioner kroner af for 
at komme videre. Ifølge 
forvaltningen var årsagen, 
at priserne på materialer 
er steget. Det bragte den 
samlede pris op på 10,2 
millioner kroner. Altså 
en prisstigning på 27 pro-
cent. 

Bøderegn
De penge var politikerne i 
Teknik- og Miljøudvalget 
dog hurtige til at finde, og 
byggeriet kunne gå i gang. 
Det betød imidlertid, at 
Axel Heides Gade har væ-
ret spærret i Artillerivej-
enden i f lere måneder, 
hvilket har skabt kaotiske 
situationer med cyklister, 
der har kørt ulovligt rundt 
på fortovene med f lere sto-
re omgange bøderegn fra 
politiet som resultat. 

Rød mand stå, grøn 
mand gå

Men nu er lyskrydset åb-
net ,og børn og deres for-
ældre må vente pænt med 
at gå over gaden, til der er 
grønt lys. 
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FÆRRE SMERTER
MERE BEVÆGELIGHED 
STØRRE FYSISK FRIHED
BRYGGENS-OSTEOPATI.DK

Caféen med den gode stemning
– lige ved Havneparken

Stor Ceres, Tuborg el. Tuborg Classic (0,5l.) 40,-
Grimbergen (0,5l.) 50,-
Kronenbourg 1664 Blanc (0,5l.)  50,-
Brooklyn Brewery I.P.A. (0,4l.) 50,-
Almindelig fl aske øl  25,-

· Banko og Snyd én gang om måneden 
· Find os på Facebook: Café Isbjørnen

· Isbjørnen er det sidste rigtige
brune værtshus på Bryggen

Café Isbjørnen · Reykjaviksgade 1 · Islands Brygge
Åbningstider: Mandag: 11.00 til 21.00
      Tirsdag: 11.00 til 22.00
      Onsdag til fredag: 11.00 til 24.00
      Lørdag: 9.00 til 24.00
      Søndag: 9.00 til 21.00

Fælledby får ikke egen metrostation
Et forslag om en ny metrolinje til blandt andet Fælledby er blevet fravalgt i 
den indledende pre-screening af mulige nye metroforbindelser i København

Tekst: Andreas Kirkeskov
Illustration: Metroselskabet
redaktion@bryggebladet.dk

Den nye bydel Fælledby på 
Amager Fælled får ikke sin 
egen nye metrostation. Det 
var ellers kortvarigt på teg-
nebrættet, men den idé har 
politikerne på rådhuset nu 
sparket til hjørne. 
Det skete på et møde i Øko-
nomiudvalget, hvor politi-
kerne skulle vælge mellem 
16 nye bud på fremtidige 
metrolinjer. Altså endnu 
længere ude i fremtiden end 

den kommende nye M5-
linje. 

Fælledby station
Blandt de 16 bud var blandt 
andet et forslag om en ny 
metrolinje fra København 
Syd og tværs over Amager 
til Lufthavnen. Det ville 
blandt andet give en ny me-
trostation midt i Fælledby 
ved Vejlands Allé. Men for-
slaget var ikke blandt de 
otte, som forvaltningen an-
befalede, at man arbejder 
videre med, og som politi-

kerne derfor lagde sig fast 
på.  

23. milliarder
Der var nemlig flere ting, 
der talte imod linjen. Den 
ville kun få 50-70.000 dag-
lige passagerer, og mindre 
end 15.000 beboere og ar-
bejdspladser, der ikke alle-
rede har adgang til metro, 
S-tog eller letbane i dag, vil 
få det med denne metrolin-
je. Til gengæld ville den ko-
ste 18-23 milliarder kroner 

at anlægge.  
Dertil kommer, at me-

trolinjen stort set kun ville 
betjene Amager; et område, 
der med M1, M2 og den 
kommende M5 allerede har 
masser af metro. 

Hospitalsmetro
Det er der derimod an-
dre bydele, som Nordvest, 
Brønshøj og Tingbjerg, der 
ikke har, ligesom der også 
er et stort politisk ønske om 
at få metrobetjent hospita-
lerne i og omkring Køben-
havn. Derfor skal der nu 
arbejdes videre med flere 
forskellige bud på, hvordan 
Rigshospitalet, Bispebjerg 
Hospital og i nogle scenari-
er også Hvidovre, Glostrup 
og Herlev Hospital kan bli-
ve koblet på metronettet.  

Den nærmest mytiske 
øresundsmetro til Malmø 
spøger også stadig i kulis-
sen. Det er nemlig stadig 
muligt at forgrene og for-
længe den planlagte M5 lin-
je med en afstikker under 
Øresund. Denne er også 
blandt de otte forslag, der 
bliver arbejdet videre med.

et forslag om en metrolinje 
til blandt andet Fælledby 
blev taget af bordet lige så 
hurtigt, som det var kommet 
derop til at begynde med. 

10 grunde til at købe en sandwich fra The Sandwich  
1. Byens bedste sandwich. Vi er blandt andet blevet udvalgt som en af byens fem 
bedste sandwich butikker ifølge The Urban Guide og bliver også anbefalet af Restaurant 
Guru
2. Social profil: Hos os får alle hjemløse et gratis måltid
3. Københavnerhistorisk: Vi var den første sandwich butik i København og er en af de  
ældste eksisterende butikker på Islands Brygge, hvor vi har ligget siden 1996
4. Lokal engagement: Vi støtter lokalmiljøet og arbejder på at skabe liv i bydelen
5. Hjemmelavet fra bunden: Vi laver blandt andet vores egne hjemmelavede dressinger 
og håndlavet fuldkorns sandwich-brød
6. Friske råvarer: Vi bruger kun friske råvarer af højeste kvalitet
7. Fokus på god hygiejne: The Sandwich har det bedste smiley mærke fra Fødevarestyrelsen
8. God service: Vi er altid glade, smilende og imødekommende 
9. Enkelt og hurtigt: Bestil din Sandwich på SMS 50359014
10. Gæt selv hvad den tiende grund til at købe en sandwich fra The Sandwich og send 
dit bud i en SMS med din næste bestilling. *Gætter du rigtigt, får du 50 procents rabat 
på én af dine sandwhiches ved bestilling af mindst to sandwiches.

Bestil på telefon: 32 95 99 97 eller sms-bestilling på 50 35 90 14 
Åbent mandag-søndag 9.00-20.00

Njalsgade 10, 2300 København S. www.thesandwich.nu

Siden 1996 -  

Københavns ældste sandwichbar

79,-

23. Midt om natten Med kylling, hummus,  
avocado, peberfrugt og frisk salat.

25. Kvinde min: Roastbeef, picklesalat, drueagurker, 
grøn pesto, dijonsennep, ristede løg og frisk salat

79,-

50% rabat*
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PARKERING
Kommandantens 

Gaard i
Klaksvigsgade

Dagsparkering (hverdage 6.00-18.00) Kr. 858,49 /md
Døgnparkering (alle dage 0-24) Kr. 1.545,26 /md.
  

Depositum for adgangskort: kr. 625,- 
Indskud: 3 mdr.s forudbetalt leje, der henstår til opsigelse. 

De opgivne priser er inkl. moms og gælder fra 1.1.2025

Henvendelse: Aps Freden-Invest, c/o Ret&Råd 
Ejendomsadministration, Carlsbergvej 32, 3400 Hillerød 

tlf. 4820 7434, adm@ret-raad.dk

   

Bryggen's Pizzaria · Leifsgade 9 · 32 54 53 33
Man. til fre.: 11.00 - 21.00 · Alle andre dage 12.00 – 21.00
(Midl. udbringning 11 - 21 ved bestilling over 100 kroner)

Få din yndlingsret
leveret til døren

eller som takeaway

Levering 45 til 55 minutter
Afhentning 10 til 20 minutter

Bro over Artillerivej åbnet
Efter mere end ti års ventetid er den nye cykel- og gangbro over Artillerivej åbnet

Tekst og foto: Andreas 
Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

En ny cykel- og gangbro 
over Artillerivej åbnede i 
slutningen af sidste uge for 
offentligheden. Broen, der 
har været undervejs i mere 
end ti år, forventes at blive 
benyttet af 6.400 cyklister 
hver eneste dag. Torsdag i 
denne uge bliver broen of-
ficielt indviet af Teknik- og 
Miljøborgmester Line Bar-
fod.

- Cykel- og gangbroerne 
i København er enormt po-
pulære – og det forstår man 
godt. Man kommer væk fra 
biltrafikken og oplever byen 
fra nye vinkler. Derfor er det 
dejligt at kunne åbne endnu 
en god broforbindelse. Det 
skal være nemt og trygt at 
komme frem til fods og på 
cykel i hele byen – og med 
broen over Artillerivej fjer-
ner vi en barriere, mange 
cyklister og fodgængere har 
levet med i årevis, skriver 
Line Barfod i en pressemed-
delelse og fortsætter:

- Broen over Artillerivej 
er en gevinst både lokalt 
og regionalt. Lokalt fordi 
mange bruger området re-
kreativt og nu kan nyde en 
smukkere, sjovere og mere 
sammenhængende forbin-
delse. Og regionalt fordi den 
indgår i Indre Ringrute – en 
supercykelsti, som binder 
bydelene og en række andre 
supercykelstier sammen og 
gør det lettere at pendle på 
cykel i hele hovedstadsom-
rådet.

Bro bro drille
Den nye bro har været læn-
ge undervejs. Helt tilbage 
i 2014 blev der afsat penge 
på det kommunale budget 

til den planlagte bro, som 
er en del af ‘indre ringrute’; 
en super-cykelsti, der løber 
fra Østerbro til Sundby via 
Nørrebro, Frederiksberg, 
Vesterbro og Sydhavn.

Men broprojektet stødte 
hurtigt på problemer. Om-
rådet ligger på en blanding 
af gammel havbund og los-
seplads, hvilket gjorde det 
kompliceret at bygge på. 
Derudover blev processen 
yderligere kompliceret af, at 
hovedforsyningsledninger-
ne for el, gas og data til Sve-
rige løber dér, hvor broen 
var planlagt. Derfor skulle 
der i første omgang flere 
geotekniske undersøgelser 
til, og Teknik- og Miljøfor-
valtningen oplyste i 2016, 
at “det har vist sig at kræve 
mere omfattende byggeme-
toder end ventet.” 

Efter at have været for-
sinket, blev broen sat helt i 
bero i 2018. Det skyldtes, at 
Teknik- og Miljøforvaltnin-
gen afventede en endelig 
afklaring af de byggeplaner 
på Amager Fælled, som på 
det tidspunkt var oppe i luf-
ten, ligesom linjeføringen af 
den mulige fremtidige hav-
netunnel også skulle falde 
på plads.

Klar parat
Men i sensommeren sidste 
år gik arbejdet endelig rig-
tigt i gang, og i marts blev de 
store brofag løftet på plads. 
Og nu er broen så klar til 
brug. 

Ifølge Københavns Kom-
munes beregninger vil om-
kring 6.400 cyklister dagligt 

tage turen over den nye bro, 
mens cirka 2.600 fortsat vil 
krydse Artillerivej i niveau 
via helleanlægget. For fod-
gængere er vurderingen, at 
cirka 1.100 dagligt vil bruge 
broen, mens 400 vil krydse 
i gadeplan. Rampernes 
længde gør nemlig, at broen 
giver bedst mening for dem, 
der skal videre langs Vej-
lands Allé, mens mere lokale 
krydsninger i nogle tilfælde 
vil ske i niveau.

Torsdag d. 19. juni er der 
officiel indvielse af broen 
ved den vestlige brolanding 
på vejen Ved Slusen kl. 15-
17. Teknik- og miljøborg-
mester Line Barfod holder 
indvielsestale kl. 15.40. Der 
er gratis kaffe og is.

efter mere end ti års planlægning og byggearbejde er den nye cykel- og gangbro over Artil-
lerivej åbnet. Her set fra Slusen i retning af Artillerivej.

Hair by DaHl

Islands Brygge 1 B · Tlf. 32 54 81 02 · hairbydahl.dk

Natascha er tilbage i salonen efter eventyrrejse
Salonens åbningstider:

Tirsdag   7:30 - 17.30 
Onsdag   8:00 - 17:30
Torsdag   7:30 - 17:30
Fredag     7:30 - 17:30
Lørdag     9:00 - 13:00



ZENZ Pure – Skånsom pleje, 
som kan bruges af hele 
familien

I mere end 25 år har vi i ZENZ 
arbejdet for at gøre en for-
skel og træffe mere ansvarlige 
valg – for vores kunder, vores 
medarbejdere og for planeten. 
Det er grundlaget for alt, hvad 
vi gør, fortæller Anne-Sophie 
Skjødt Villumsen, der sammen 
med Jørgen Skjødt står bag 
ZENZ. I dag omfatter ZENZ 
både 13 frisørsaloner på Sjæl-
land og i Jylland samt vores 
egen serie af certifi cerede og 
svanemærkede skønhedspro-
dukter. 

”Som frisør udviklede jeg al-

lergi, og for at kunne fortsætte 
mit arbejde valgte jeg at åbne 
min egen salon,” fortæller 
Anne-Sophie Skjødt Villumsen. 
”Jeg ønskede at skabe et sted 
med fokus på faglighed og høj 
kvalitet, hvor der tages særligt 
hensyn til både frisører, kun-
der og miljøet. Mit mål var at 
tilbyde et grønnere og mere 
trygt alternativ, hvor alle, også 
dem med allergi, kan føle sig 
trygge og godt tilpas.”

Egen serie af certifi cerede 
skønhedsprodukter
I 2008 begyndte Anne-Sophie

og Jørgen Skjødt at udvikle 
produkter uden uønsket kemi. 
De første ZENZ-produkter 
blev lanceret i 2010 og er 
certifi ceret med både Sva-
nemærket og AllergyCertifi ed. 
Serien startede som en lille 
kollektion af professionelle 
frisørprodukter, men er siden 
vokset til også at omfatte sty-
ling, makeup og hudpleje – alle 
med anerkendte certifi cering-
er. Certifi ceringerne betyder 
meget for os i ZENZ – og ikke 
mindst for dig som forbruger, 
der ønsker produkter, du trygt 
kan bruge. 

”Certifi ceringerne sikrer både 
vores kunder og medarbej-
dere, at vores produkter er 
fri for allergifremkaldende og 
hormonforstyrrende stoffer. 
Derfor kan alle trygt bruge 
dem – også hvis man har sen-
sitiv hud, er gravid eller bare 
ønsker at undgå parfume,” 
forklarer Anne-Sophie.

Pure – parfumefri pleje til alle
Alle produkter vi bruger i 
ZENZ, er helt fri for silikone, 
allergifremkaldende stoffer 
og anden uønsket eller ska-
delig kemi. Vores Pure-serie 
er vores parfumefri alternativ, 

skabt til at være allergiven-
lig og mild af hele familien, 
fortæller Anne-Sophie: 

”Pure er en komplet serie af 
produkter til både hud og hår, 
udviklet til alle, der ønsker 
skånsom pleje uden uønsket 
kemi. Derfor er alle Pure-pro-
dukter parfume-fri og både 
Svanemærket og AllergyCerti-
fi ed, så de trygt kan anvendes 
af både allergikere og personer 
med sensitiv hud.

ZENZ Pure kan købes online 
eller i vores saloner. Emballa-
gen er fremstillet af primært 
genanvendt plast og kan 
genopfyldes i salonen for at 
mindske forbruget af plastik. 
Produkterne er Vegan og cer-
tifi ceret med Ecocert.

ZENZ Pure-serien er udviklet til dig, der foretrækker 
parfumefri pleje uden uønsket kemi. Serien består af cer-
tifi cerede produkter til hår, hud og krop og kan bruges af 
hele familien. Produkterne er både svanemærkede, aller-
gicertifi cerede og helt fri for parfume – et godt valg til en 
mild og skånsom plejeoplevelse.

Af Bolette Høj

ZENZ Pure – skånsom og 
allergicertifi ceret pleje

Alle produkter fra ZENZ er fri for silikone, allergifremkalden-
de stoffer og anden uønsket kemi, og kan derfor bruges af hele 
familien. 

Læs mere om Pure serien på www.zenz.dk hvor du også kan 
fi nde eksperttips til en effektiv hår og hudplejerutine.

Allergivenlig og Svanemærket

ZENZ Islands Brygge
Islands Brygge 79F
2300 København S
Telefon: +45 32 96 43 43
www.zenz.dk
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Kolonihaver oprørt over dyre kloakplaner
Byens mange kolonihaver skal kloakeres. Det bliver hundedyrt, og regningen ender hos kolonihaveejerne, der kan se 
frem til en forhøjelse af deres husleje de næste 70 år. Men det er urimeligt og vil presse blandt andre folkepensionister, 
efterlønnere og enlige forsørgere ud af deres haver. Det mener bestyrelsen i Hf. Bryggen, der er blandt de første 
haveforeninger, der står for skud

Formand for Hf. Bryggen  
Birgit Jensen (th) frygter, at 
folkepensionister, efterløn-
nere og enlige forsørgere vil 
blive presset ud af havefor-
eningen, hvis kloakerings-
projekt skal betales gennem 
huslejestigninger.

Tekst: Andreas Kirkeskov
Foto: Ricardo Ramirez 
redaktion@bryggebladet.dk

7.450 kroner om året. Så 
meget mere kan koloniha-
veejerne i Haveforeningen 
Bryggen skulle have op af 
lommen hvert år de næste 
mindst 70 år. Haveforenin-
gen skal nemlig kloakeres, 
og regningen skal betales 
med en permanent husleje-
stigning. 

Og det kan betyde, at min-
dre bemidlede kolonihave-
ejere må gå fra hus og hjem. 
Sådan lyder bekymringen 
fra bestyrelsen i Havefor-
eningen Bryggen, der ligger 
på Artillerivej.

- En huslejestigning af den 
størrelsesorden, det kan vi 
ikke klare, siger formand for 
Hf. Bryggen, Birgit Jensen, 
og fortsætter:

- Vi har rigtig mange le-
jere, der har en ringe social 
status og lav indtægt. Det 
være sig folk på folkepensi-
on, efterløn, enlige forsørge-
re eller førtidspensionister, 
som alle har været glade for 
at kunne få et forholdsvis 
overkommeligt billigt tilbud 
om et fristed, hvor de kan 
tilbringe sommersæsonen. 
Denne sociale tilknytning 
til en kolonihave er jo en af 
grundpillerne i hele tanken 
om at udlægge rekreative 
områder til kolonihavefor-
mål.

Hf. Bryggen er blandt de 
tretten første haveforenin-

ger, der skal kloakeres, men 
over de kommende år skal 
i alt 39 københavnske kolo-
nihaver, hvor overnatning 
er tilladt, igennem møllen. 
Det blev besluttet i kom-
munens spildevandsplan fra 
2018, fordi spildevand fra 
kolonihaver påvirker vand-
kvaliteten og grundvandet 
negativt. I Hf. Bryggens 
tilfælde skal der sågar dob-
beltkloakeres, fordi jorden 
under haveforeningen er så 
forurenet, at der er behov for 
separat kloak til at lede regn-
vand væk. 

 Hvem betaler?
De storstilede kloakplaner 
har været diskuteret frem 
og tilbage i årevis. Ikke 
mindst fordi finansieringen 
gav hovedbrud på rådhuset. 
Efter at planerne var sat i be-
vægelse, opstod der nemlig 
tvivl om, hvorvidt kommu-
nen er forpligtet til at sende 
regningen for kloakeringen 
videre til kolonihaverne gen-
nem en huslejestigning. 

Det kunne Ankestyrelsen 
heldigvis give et krystal-
klart svar på for tre år siden: 
Nej, kommunen behøver 
ikke sætte huslejen op for at 
finansiere kloakeringspro-
jektet. Ikke desto mindre 
blev det i forbindelse med 
budgetaftalen for 2022 be-
sluttet at gøre netop dette:

”Parterne er enige om, 
at udgifter til kloakering 
af kolonihaverne ikke skal 

belaste kommunens øko-
nomi, idet kommunen mel-
lemfinansierer udgifter til 
kloakering, således at det er 
kolonihaveejerne, der over 
tid finansierer udgifter til 
kloakering.” 

70 års afbetaling
På den måde endte man 
med en økonomisk model, 
hvor kommunen lægger ud 
for kloakkerne her og nu, 
og kolonihaverne så betaler 
tilbage over en længere år-
række. For at holde den år-
lige ydelse lav, fik tilbagebe-
talingen en løbetid på 70 år, 
som også er den tid, de nye 
kloakker forventes at holde. 

Siden da har udbudsfor-
men ændret karakter, men 
nu er planen for de første 
13 kolonihaver klar og for-
ventes at blive vedtaget i 
Borgerrepræsentationen i 
slutningen af måneden. 

Ifølge indstillingsteksten 
får de 13 kolonihaver en 
huslejestigning på 7.449 kro-
ner om året, og på sigt skal 
alle 39 foreninger betale det 
samme, uanset om deres 
kloakering bliver dyrere 
eller billigere. Der hæftes 
med andre ord solidarisk. 

Kommunen tjener på 
kloakker 
Finansieringsmodellen er 
smart for kommunen, da 
man ikke alene undgår at 
belaste kommunens finan-

ser. Projektet bliver faktisk 
en overskudsforretning ad 
åre. Nok skal kommunen 
have penge op af lommen 
ved projektets start, men de 
næste 30 år leaser kommu-
nen kloakkerne billigt, alt 
imens kolonihaverne betaler 
af gennem deres husleje. Ef-
ter 30 år køber kommunen 
så kloakkerne tilbage til en 
nedskrevet pris. Men kolo-
nihaverne fortsætter med 
at betale gennem huslejen i 
mindst 40 år mere og mulig-
vis for evigt. Ifølge kommu-
nens egne beregninger vil 
man således tjene op til 323 
millioner kroner frem mod 
2096. 

400 procent 
lejestigning

Haveejerne derimod kan se 
frem til en huslejestigning 
på 4-500 procent. I dag be-
taler kolonihaveejerne i Hf. 
Bryggen mellem 1.830 og 
2.500 kroner om året i ren 
haveleje til Københavns 
Kommune via Koloniha-
veforbundet. Men det kan 
stige til mellem 9.339 og 
10.000 kroner om året, hvis 
kloakfinansieringen bliver 
vedtaget. Og det er ifølge 
bestyrelsen i Hf. Bryggen 
uspiseligt.

- En havelejestigning på 
cirka 400 procent kan vi 
ikke acceptere. Borgerre-
præsentationen har på et tid-
ligere tidspunkt i processen 

besluttet, at der ikke måtte 
ske en stigning på mere end 
to procent årligt med det so-
ciale sigte for øje. Lige nu 
ligger stigningen på ca. 400 
procent, siger Birgit Jensen 
og fortsætter:

- Alt, hvad der er kommet 
på bordet fra embedsværket 
i de sidste 6 år, har samlet 
set betydet en tilbagebeta-
lingsforpligtelse fra hvert 
enkelt havelod på i omegnen 
af 521.500 betalt over de 
næste 70 år. Det har været 
klart under hele forløbet, at 
kommunens embedsfolk har 
fået til opgave af politikerne 
i Borgerrepræsentationen at 
få kolonihavefolket til at for-
stå, at en årlig huslejestig-
ning på mindst 7.450 kroner 
om året ud over den almin-
delige lejeafgift er rimeligt.

Hun anerkender fuldt ud, 
at kolonihaverne skal være 
med til at betale gildet.

- Kolonihaverne skal kloa-
keres, det siger lovgrundla-
get, hvilket vi ikke bestrider, 
og det skal vi selvfølgelig 
være medbetalende på, siger 
hun, men opfordrer i samme 
åndedrag politikerne til at 
forlange en mere lempelig 
finansieringsmodel:

- Vi bliver nødt til at spørge 
politikerne: Finder I også, at 
en firedobling af den aktuel-
le husleje er socialt afbalan-
ceret og acceptabel? Vi sy-
nes, at I som politikere skal 
sige nej til det forslag, for-
valtningens embedsmænd 
aktuelt har fremlagt. Send 

forvaltningen tilbage med 
den bundne opgave at under-
søge og finde en lempelig og 
retfærdig økonomisk model.

Kloakeringen af de første 
13 kolonihaver blev drøftet i 
Økonomiudvalget tirsdag ef-
ter Bryggebladets deadline. 
Det er forventningen, at den 
endelige beslutning bliver 
truffet i Borgerrepræsenta-
tionen den 26. juni. 

KoLoNiHAveKLoAKe-
RiNG

De første 13 haveforeninger, 
der skal kloakeres, er:

Hf. Bryggen, Hf. Røde Mel-
lemvej, Hf. Engdal, Hf. af 
1907, Hf. Sundbyvang, Hf. 
Energien, Hf. Vestereng, Hf. 
Kongedybet, Hf. Vestgræn-
sen, Hf. Sydgrænsen 4, Hf. 
Mejlgården, Hf. Søn-
dervang og Hf. Bellevue.

I alt 39 haveforeninger i 
København og Herlev skal 
kloakeres inden 2028. Ud-
over Hf. Bryggen drejer det 
sig her på Islands Brygge 
om Hf. Nokken og Hf. 
Sønderbro. 

Kilde: Kolonihaveforbundet 
og Københavns Kommune.



By & Havns nye særudstilling åbner 12. juni: 

Hafn. Køpmannæhafn. Købmændenes Havn. København. 
Der er intet København uden havnen. I den tidlige middelalder ligger Købmændenes Havn som 
en perle ved Øresund – trygt omfavnet af kysten og omgivet af fed land, der bugner af liv. Og  
inden middelalderen er omme, har den lille naturhavn udviklet sig til kongeby og hovedstad. 
Men det er en dramatisk rejse fyldt med stridende konger, pirater og ikke mindst: sild.   

Sæt kursen mod Den allerførste havn, og bliv klogere på Københavns fjerne fortid. 

Den allerførste havn er en del af særudstillingsrækken Historien om Havnen.  
 
Du finder os på Nordre Toldbod 3. 
Der er gratis adgang alle hverdage 9-15

Udstillingerne bygger på podcastserien af samme navn, som er produceret af  
Kongerækken i partnerskab med By & Havn. Københavns Museum har som  
samarbejdspartner bidraget med udlån af udstillingsgenstande.
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Kaffe er livet
Efter 15 år i marketingverdenens hamsterhjul tog Sebastian Thorhauge konsekvensen og skiftede skrivebordet ud 
med espressomaskinen. Med inspiration fra japansk filosofi har han nu åbnet kaffebaren JINSEI – japansk for ’liv’ – 
på det sydlige Islands Brygge

Tekst og foto: Andreas 
Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

Japansk filosofi fik Seba-
stian Thorhauge (36) til at 
tage springet, sige sit job op 
og åbne sin egen kaffebar 
på Islands Brygge. Et radi-
kalt skift i jagten på et mere 
meningsfyldt arbejdsliv.

ikigai
Der var ellers tjek på tinge-
ne for Sebastian Thorhauge, 
der bor i Ørestad sammen 
med sin hustru og to børn. 
De sidste 15 år har han ar-
bejdet med e-commerce og 
markedsføring i rejse- og 
modebranchen. Han havde 
kontor, KPI’er og kunder i 

kalenderen. 
Alligevel manglede hans 

arbejdsliv noget. Mening. 
Svaret fandt han i en bog, 
der havde ligget på natbor-
det i årevis.

- Min hustru har det sid-
ste par år haft en bog, der 
hedder "Ikigai: The Japa-
nese Secret To A Long And 
Happy Life”. Ikigai er en 
japansk term, der meget 
forenklet betyder at lave no-
get, der giver dit liv mening, 
og at have noget at stå op til, 
forklarer han og fortsætter:

- Jeg var et sted i mit ar-
bejdsliv, hvor jeg ikke var 
tilfreds, og som ikke gav 
mening for mig. Og efter at 
have læst bogen besluttede 
jeg mig for, at “nu skal det 
være”. Bogen har derfor væ-

ret meget signifikant for at 
tage skridtet. 

Fra excel til espresso
Drømmen om at åbne sin 
egen kaffebar havde spiret i 
Sebastian Thorhauge i flere 
år, men timingen var aldrig 
helt rigtig. Det ændrede sig, 
da lokalet i stueetagen på 
det ene af de to Sirius-tårne 
pludselig blev ledigt. 

- Islands Brygge er det 
område i København, som 
jeg holder absolut mest af, 
og derfor var det oplagt at 
åbne på Bryggen. Jeg kig-
gede på flere lokaler i både 
København K, på Frede-
riksberg og på Vesterbro, 
men følelsen var der ikke 
rigtigt, fortæller han og 

fortsætter:
- Jeg ledte primært efter 

lokaler i den sydlige del af 
bydelen, og da lokalet på Is-
lands Brygge 84 blev ledigt, 
slog jeg til.

Springet fra kontor til 
kaffebar er et radikalt karri-
ereskift for Sebastian Thor-
hauge, der ikke har nogen 
forudgående erfaring fra 
branchen. 

- Min erfaring med ser-
vice kan koges ned til et 
år på en tankstation som 
18-årig, mens jeg gik på 
gymnasiet. Men som nævnt 
har jeg i de sidste mange år 
drømt om at gøre det.

Mælk og sukker
Hans personlige forhold til 
kaffe er faktisk også rela-
tivt ungt. Faktisk lærte han 
først at drikke kaffe for små 
ti år siden. I første omgang 
af nød.

- Jeg begyndte først at 
drikke kaffe, da jeg fik min 
søn for ti år siden. Før det 
havde jeg aldrig drukket en 
kop kaffe og kunne ganske 
enkelt ikke lide smagen. 
Men afbrudt og manglende 
nattesøvn gjorde, at jeg be-
gyndte på kaffe. Først med 
meget mælk og sukker. 

Siden da er der blevet 
skruet gradvis ned for mæl-
ken og sukkeret, og Seba-
stian Thorhauge har fået en 
mere raffineret kaffesmag, 
ligesom han også er be-
gyndt at nørde bønnerne og 
brygningen i højere grad. 

- Nu starter jeg min dag 

med en cortado, og derefter 
drikker jeg helst espresso, 
fortæller han og uddyber:

- Gode kaffeoplevelser 
handler for mig ikke kun 
om selve kaffen, men ligeså 
meget om atmosfære og 
service. Hvis jeg tager es-
sensen af disse tre og sam-
ler dem, så har jeg haft mine 
bedste oplevelser på Intel-
ligentsia Coffee i Los An-
geles, på Orsonero Coffee 
i Milano og på Nord Coast 
Coffee Roastery i Hamborg. 
Dér får du det hele

skovkaffe
Bogen, der satte karriere-
skiftet i bevægelse, var tæt 
på også at komme til at læg-
ge navn til caféen. 

- Jeg overvejede et kort 
øjeblik at kalde stedet for 
Ikigai, men det føltes ikke 
100 % rigtigt. Derfor faldt 
valget på JINSEI, som er 
japansk for “liv”. Det er lidt 
som et symbol på, at jeg øn-
sker at skabe noget liv for 
området, samtidig med at 
jeg ønskede at ændre noget 
radikalt i mit eget liv

Caféens koncept koger 
han ned til to forskellige 
ting: God service og gode 
økologiske råvarer.

- Som mange måske kan 
nikke genkendende til, sy-
nes vi, at serviceniveauet 
halter en anelse mange 
steder. Vi ønsker, at folk 
skal føle sig set, så snart 
de træder ind ad døren, og 
at de skal gå derfra med en 
følelse af at være blevet godt 

behandlet og med lysten til 
at komme igen. Går de ud 
ad døren med den følelse, 
så har vi gjort noget rigtigt, 
fortæller han og uddyber:

- Dét at gøre sig 
umage er noget, vi går me-
get op i, og derfor har vi 
også valgt leverandører, der 
ser tingene på samme måde 
som os. Vi kommer til at 
køre primært med økologi-
ske produkter. Det vil sige, 
at både vores kaffe, juice, 
is og mælk udelukkende er 
økologisk. Kaffen, vi har 
valgt, er skovkaffe. Det be-
tyder, at kaffen er dyrket 
i skoven sammen med ek-
sempelvis kakao og diverse 
frugter, og at der derfor 
ikke er blevet ryddet hele 
arealer for at dyrke kaffen.

Én kop ad gangen
JINSEI åbnede den 6. 

juni, og Sebastian Thorhau-
ge håber, at lokalområdet 
vil tage godt imod ham og 
hans nye kaffebar.

- I første omgang 
handler det om at lande i en 
helt ny og uvant rolle. Mit 
fokus kommer til at være 
100 % på at drifte og udvikle 
på lokationen på Islands 
Brygge og få bygget et godt 
fundament dér. Og så tager 
vi ellers tingene, som de 
kommer. Vores drøm er, at 
JINSEI bliver den lokale 
kaffebar i området. Et sted, 
der skaber liv, og hvor du 
føler dig velkommen. Og 
naturligvis får en god kop 
kaffe.

Linse Kessler åbner Bryggens Kjosk

Tekst: Andreas Kirkeskov
Foto: Kärlis Woodrow Peders
redaktion@bryggebladet.dk

- Vi skal også have de der 
blå energidrikke, udbryder 
Linse ud af det blå til sin 
kompagnon Lotte, der rea-
gerer med et undrende an-
sigtsudtryk fra den anden 
side af kioskdisken.

- Red Bull? svarer Lotte 
spørgende, hvortil Linse 
svarer, at:

- Ja, dem bliver vi nødt til 
at have.

Så sådan bliver det. Der 
er ikke langt fra idé til hand-
ling i Linse Kesslers nye 
kiosk-projekt i Bergthoras-
gade, Bryggens Kjosk. Her 
har Linse det sidste års tid 
drevet dyreudstyrsbutik-
ken ‘Potehygge’. Men der 
var kun lige akkurat salg 
nok i tæpperne, selerne og 
godbidderne til at dække 
omkostningerne og sjældent 
noget til overs til at donere 
til dyre-velgørende formål, 
som det var hensigten. Eller 
for den sags skyld til at ud-
betale løn til Linse selv. 

- Jeg får jo ikke min fede 
check fra Viaplay længere, 
griner hun.

Så hun måtte skifte hest i 
vadestedet. Og da der tidli-
gere har været kiosk i hjør-
nebutikken i årtier, var det 
nærliggende at vende tilba-
ge til rødderne. 

Flag
Til det nye forretningseven-
tyr har Linse allieret sig 
med sin gode veninde Lotte.

- Vi kender hinanden ude 
fra Selinevej, hvor vi går 
med vores hunde næsten 
hver dag, fortæller Linse og 
fortsætter:

- Da jeg fortalte Lotte, at 
jeg overvejede at åbne en 
kiosk, sagde hun med det 
samme: “Det synes jeg, at vi 
skal gøre sammen”. 

Så sådan blev det. Lotte 
bringer en god forretnings-
sans og en stor forståelse for 
ansøgninger, tilladelser og 
andre teknikaliteter med ind 
i geschæften. Kompetencer 
som Linse blankt erkender, 
at hun ikke selv besidder. 

- Jeg er bare et flag. Jeg 
skal stå bag disken, snakke 
med folk, hygge og yde god 
service. Lotte har meget 
bedre styr på alt det tekni-
ske, end jeg har. Og så har 

hun hænderne virkelig godt 
skruet på.

Kiosknaboer
De to er ikke bare samar-
bejdspartnere. De er for 
nylig også blevet naboer. 
Sådan da. Linse boede tidli-
gere i en étværelses på den 
ene side af butikslokalet, 
men flyttede for nylig over 
i en større lejlighed på den 
anden side. Det gav Lotte 
mulighed for at købe Linses 
gamle lejlighed, så de nu bor 
side om side med deres nye 
kiosk. 

På grund af diverse regler 
om fødevaresikkerhed må 
Linses hunde ikke være i 
kiosken, men det beroliger 
hende at vide, at de er lige 
inde på den anden side af 
væggen.

Klassisk kiosk
Kjosk bliver en helt klassisk 
kiosk med slik, sodavand, 
lidt alkohol og hvad der el-
lers hører sig til. Der skal 
hygges, og man kan så-
mænd også få en kop kaffe 
med et bløp mælk med på 
vejen. Ikke noget fancy el-

ler vildt indviklet; bare en 
god, reel kop kaffe til billige 
penge. 

Linse oplever stor op-
bakning til sit nye projekt 
fra bydelen. En ‘konkurre-
rende’ kioskejer har tilbudt 
at oplære hende i, hvordan 
de forskellige pakkeudleve-
ringssystemer fungerer, og 
Slagterens Smørrebrød og 
Delikatesse har doneret en 
slush-ice maskine.

sig Jolly til din cola
I baglokalet er der ved at bli-
ve gjort klar til, at Linse kan 
stange vaffelis over disken, 
når sommervarmen for al-
vor sætter ind. Der er dog en 
masse krav fra Fødevaresty-
relsen, der skal overholdes. 
Men alt det har har Lotte 
styr på. 

På de varme sommerdage 
kan man få en is med ned til 
vandet i en spand med pant 
på

- De spande, der ikke kom-
mer tilbage af sig selv, sam-
ler jeg bare sammen, når jeg 
lufter mine hunde i havne-
parken næste morgen.

Én klassisk kioskvare, der 

ikke kommer på hylderne 
i Kjosk, er Coca Cola. Eller 
for den sags skyld Pepsi. 
Det ligger ligesom ikke i 
tidsånden, så Linse og Lotte 
har truffet en principiel be-
slutning: I Kjosk drikker vi 
dansk, så der kommer til at 
stå Jolly Cola i køleskabet. 
Og som et tegn fra de højere 
magter om, at det var den 
rigtige beslutning, leverede 
lokalet et stort, årtier gam-
melt Jolly-skilt gemt i kæl-

deren fra en af de tidligere 
kiosk-inkarnationer. 

- Det skal hænge ud til 
gaden, fortæller Linse be-
gejstret og tilføjer med et 
skælmsk smil:

- Det skal bores godt fast. 
Sådan et kunne jeg godt selv 
finde på at rende med. 

Efter et år med dyreudstyr og drømme om at støtte gode formål skifter Linse Kessler spor. Sammen med sin veninde 
og kioskmakker Lotte åbner hun nu en klassisk hjørnekiosk med kaffe, Jolly Cola og kioskhygge
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Hverken Teknik- og Miljø-
forvaltningen eller Miljøsty-
relsen er imponeret over de 
miljøprøver, som Amager 
Fælleds Venner har fået 
lavet i en række vandhuller 
i nærheden af byggeriet af 
Fælledby på Amager Fælled.

Forvaltningen hælder fælledvenners forureningsprøver ned ad 
brættet
Miljøprøver fra Amager Fælled viser høje niveauer af bly og giftstoffer i vandhuller tæt på byggeriet af Fælledby. 
Men kommunen ser ingen grund til bekymring og vurderer, at forureningen sandsynligvis er faldet ned fra himlen 

Tekst: Andreas Kirkeskov
Foto: Jan Henningsen
redaktion@bryggebladet.dk

Vand- og sedimentprøver 
fra flere vandhuller i nær-
heden af byggefeltet på 
Amager Fælled viser høje 
niveauer af tungmetaller, 
tjærestoffer og kulbrinter. 
Prøverne er udført for Ama-
ger Fælleds Venner, der me-
ner, at resultaterne er uafvi-
seligt bevis for, at byggeriet 
af Fælledby forurener den 
omkringliggende natur. 

Nedfald fra luften
Men Teknik- og Miljøfor-
valtningen læser prøvere-
sultaterne med ophøjet ro 
og afviser, at de kan bruges 
til at konkludere, at der er 
sket en udledning med for-
urenet overfladevand fra 
byggepladsen, eller at der 
er sket en anden forurening 
forårsaget af byggeriet.

“Vi vurderer, at de kon-
staterede stoffer i de givne 
koncentrationer med stor 
sandsynlighed stammer fra 
den omkringliggende trafik 
og nedfald fra luften. Prø-
veresultaterne kan således 
forventes ud fra vandhuller-
nes placering i byen tæt på 
trafikerede veje, og de føl-
ger det generelle billede ved 
lignende områder”, skriver 
Teknik- og Miljøforvaltnin-
gen i et svar til Amager Fæl-
leds Venner, som også er 
sendt til flere politikere fra 
Teknik- og Miljøudvalget. 

Professionel prøvetager 
Prøverne blev udført af det 
akkrediterede firma SGS 
på vegne af Amager Fæl-
leds Venner den 5. marts 

i år. Her blev der opsamlet 
vand og sediment fra tre 
forskellige lokationer øst 
for byggefeltet. Resulta-
terne fra to af de tre loka-
tioner viser høje niveauer 
af tjærestoffer, kulbrinter, 
bly og andre tungmetaller, 
og ifølge Amager Fælleds 
Venner overskrider flere af 
disse Miljøstyrelsens græn-
seværdier. 

Hvilke grænseværdier?
Som svar på prøverne har 
Teknik- og Miljøforvalt-
ningen udarbejdet et helt 
notat, hvori den minutiøst 
gennemgår, hvorfor den 
ikke mener, at vand- og se-
dimentprøvernes resultater 
giver grund til bekymring. 
Én af de ting, forvaltningen 
hæfter sig ved, er, at det 
ikke fremgår, hvilke speci-
fikke grænseværdier, Ama-
ger Fælleds Venner mener, 
er overskredet. 

“Det er ikke angivet, 
hvilke grænseværdier fra 
Miljøstyrelsen, der er tale 
om, men forvaltningen 
vurderer, at der henvises 
til jordkvalitetskriteriet ift. 
jordprøverne og miljøkva-
litetskriterierne for over-
fladevand, når det gælder 
vandprøverne”.

spis ikke jorden
Hvilke grænseværdier, der 
er tale om, er relevant, fordi 
der er forskel på hvor kraf-
tig forurening, der er tilladt 
forskellige steder. Hvis der 
for jordprøvernes tilfælde 
henvises til Miljøstyrelsens 
‘jordkvalitetskriterier’, så 
gælder disse ifølge forvalt-
ningen kun ved ‘følsom 
arealanvendelse’. Konkret 

vil det sige, at den målte 
jordforurening ville være 
for høj, hvis den blev fun-
det under en børnehave el-
ler en legeplads, hvor små 
børn kan finde på at spise 
jorden. Men altså ikke for et 
naturområde som Amager 
Fælled, hvor forvaltningen 
således vurderer, at jord-
forureningen er inden for 
skiven. 

ingen miljømål
En tilsvarende logik gør sig 
gældende i forvaltningens 
vurdering af vandprøverne. 
Her formoder embeds-
værket, at der henvises til 
Miljøstyrelsens ‘miljøkvali-
tetskrav for overfladevand’. 
Disse har forskellige græn-
seværdier for en lang række 
stoffer, som ikke må over-
skrides af hensyn til vand-
miljøet. Og hvor mængder-
ne af cadmium, kviksølv, 
nikkel, chrom og zink, der 
er fundet i vandprøverne, 
ligger under disse græn-
seværdier, så overskrider 
mængderne af både kobber 
og bly dem. 

Miljøkrav gælder
Men forvaltningen hævder, 
at disse grænseværdier kun 
gælder i vandområder, der 
er udpeget i ‘Vandområde-
plan 2021-2027’, og de vand-
huller på Fælleden, hvor 
prøverne er udtaget, er ikke 
omfattet af vandområdepla-
nerne og har derfor ikke no-
get miljømål.  

“Vandhullerne er ikke 
omfattet af miljømål, og der 
er ikke krav om, at vandet i 
vandhullerne skal overhol-
de miljøkvalitetskravet for 
overfladevand”.

Men det er ikke helt kor-
rekt. Det oplyser Miljøsty-
relsen til Bryggebladet.

- De fastsatte miljøkvali-
tetskrav gælder for alt over-
fladevand, også små søer 
og vandhuller, som ikke er 
målsat. Men der vurderes 
og klassificeres ikke en 
tilstand for de miljøfarlige 
stoffer med miljøkvalitets-
kravene for de ikke målsat-
te overfladevande, der ikke 
er omfattet af vandplanlæg-
ningen.

Det sidste betyder, at der 
er udpeget en lang række 
vandløb og søer, som lø-
bende overvåges for forure-
ning. Vandhullerne på Ama-
ger Fælled er for små til at 
være blandt disse. Men ikke 
desto mindre gælder miljø-
kvalitetskravene stadig. 

- De fastsatte miljøkva-
litetskrav for forekomsten 
af miljøfarlige forurenende 
stoffer i overfladevand/
ove r f l a dev a ndom r å de r 
gælder uafhængigt af, om 
for eksempel en sø eller et 
vandhul er omfattet af an-
dre regler om beskyttelse af 
overfladevandet, eksempel-
vis fordi det fungerer som 
ynglested for en af bilag VI 
arterne, oplyser Miljøsty-
relsen.

største bortforklaring
Hos Amager Fælled Venner 
bliver forvaltningens vurde-
ringer mødt med hovedry-
sten. 

- Skal man grine eller 
græde? Vi er i Amager Fæl-
leds Venner dybt forundre-
de over forvaltningens svar. 
Teknik- og Miljøforvaltnin-
gen svigter fortsat deres til-
synspligt og holder hånden 
under Fælledbys forurenen-

de byggeri, siger talsperson 
for Amager Fælleds Venner, 
Gitte Hesselmann. 

I en pressemeddelelse ud-
sendt som reaktion på for-
valtningens notat beskriver 
Amager Fælleds Venner, 
hvorfor de mener, at forvalt-
ningens redegørelse er en 
sludder for en sladder. 

“Selvfølgelig er luften i 
København forurenet, men 
at de mængder af bly, der 
forefindes i jordprøverne, 
stammer fra dengang, der 
var bly i luften, er den stør-
ste bortforklaring, som vi 
endnu har fået. Bly i benzi-
nen blev afskaffet i 1998”.

Faktisk kørte alle dan-
ske biler på blyfri benzin 
allerede i 1994, og på det 
tidspunkt havde det giftige 
tilsætningsstof været under 
afvikling siden 1970’erne. 
Men først i 2021 var blyhol-
dig benzin forbudt på ver-
densplan. 

Alt er forurenet
Amager Fælleds Venner 
tager i pressemeddelelsen 
forvaltningen på ordet og 
fremfører det argument, 
at hvis jord- og vandforure-
ningen i nærheden af byg-
gefeltet er helt normal og 
forventelig baggrundsfor-
urening fra byen, så må det 
samme nødvendigvis gøre 
sig gældende på hele Stran-
dengen, der som bekendt 
ligger langs den trafikerede 
Ørestad Boulevard. 

Tesen er således nem at 
efterprøve. Hvis vand- og 
sedimentprøver fra an-
dre dele af strandengen 
længere væk fra byggefel-
tet har lavere niveauer af 
forurening, eller hvis for-
ureningsgraden stiger, jo 

tættere man kommer på 
byggefeltet, kan det tyde på 
en lokal kilde til forurening. 
Hvis der derimod, som for-
valtningen hævder, er tale 
om almindelig baggrunds-
forurening fra en storby, må 
man forvente at finde for-
urening fordelt jævnt over 
hele arealet. 

Uortodoks 
prøvetagning
Hvorvidt Amager Fælleds 
Venner med deres vand- og 
sedimentprøver har fundet 
forurening fra jorden under 
Fælledby eller nedfalden 
byforurening, er Miljøsty-
relsen tøvende med at give 
en vurdering af. Prøverne 
er simpelthen ikke af høj 
nok kvalitet og hvis Miljø-
styrelsen havde fået prøve-
resultaterne ind af døren, 
havde det været nødt til at 
afvise dem. 

- En vis forurening er 
forventelig, både som følge 
af nedfald af forurening 
fra eksempelvis trafik, op-
varmning ved for eksempel 
kakkelovne eller oliefyr og 
muligt tillige som følge af 
forurening efter våbenbrug 
hvis arealet har været an-
vendt til militært øvelses-
område, forklarer Miljøsty-
relsen og fortsætter:

- Som sagen er oplyst, er 
det ikke rigtig muligt at sva-
re fyldestgørende. Det ser 
ud som, at der er udtaget 
sedimentprøver fra bunden 
af søen – koncentrationer 
af miljøfarlige forurenende 
stoffer i sediment skal sam-
menholdes med miljøk-
valitetskrav for stoffernes 
forekomst i sediment, ikke 
jordkvalitetskriterier, men 
den ret uortodokse prøve-
tagning gør, at Miljøstyrel-
sen ikke kan indestå for en 
vurdering af analyseresul-
taterne. 
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Bryggebo i dramatisk redningsaktion ved havnen

Tekst: Andreas Kirkeskov
Foto: Privat
redaktion@bryggebladet.dk

En rolig slentretur langs 
vandet tog pludselig en dra-
matisk drejning for bryg-
gebo David James Thomas 
og hans familie, da en bil 
kørte i vandet, og David 
måtte træde til som red-

ningsmand. 
- Jeg gik langs vandet 

nede ved Knippelsbro sam-
men med min kone, vores 
lille søn i hans klapvogn 
og hendes far og bror fra 
Norge, fortæller David, der 
selv oprindeligt kommer fra 
Wales, men har boet i Dan-
mark i 12 år. 

- Det er meget sjældent, at 

man ser biler dernede ved 
kajkanten, men pludselig så 
vi en ældre dame, der kom 
kørende meget langsomt 
i sin. Det var virkelig un-
derligt. Men hun fortsatte, 
indtil bilen til sidst kørte ud 
over kanten.

David løb med det samme 
hen til kanten, hvor der alle-
rede stod nogle mennesker 

og kiggede, og nogle fil-
mede, hvad der skete. Men 
ingen tog affære. Så David 
traf en hurtig beslutning.

- Uden at tænke ret meget 
over det hoppede jeg bare 
i vandet, fortæller han og 
fortsætter:

- Det var først bagefter, at 
jeg overvejede, at det måske 
ikke var den bedste idé; jeg 
havde trods alt mit lille barn 
med mig. Men han var hel-
digvis hos sin mor, mens 
det hele udspillede sig. 

Til bunds
Da David hoppede i vandet, 
flød bilen stadig i overfla-
den. Kvinden inde i bilen - 
en ældre turist fra Tyskland 
- skreg i panik, mens David 
kæmpede for at hjælpe hen-
de ud. 

- Jeg fandt meget hurtigt 
ud af, at det er næsten umu-
ligt at åbne en bildør i vand. 
Men ved at stemme imod 
med mine fødder fik jeg 
revet døren åben. Jeg svøm-
mede ind for at åbne hendes 
sikkerhedssele. Men så 
begyndte der at vælte vand 
ind, og på få sekunder tip-
pede bilen og sank til bunds 
med kvinden stadig fast-
spændt i førersædet.

Inden han dykkede ned 
efter kvinden, råbte David 
efter hjælp, og hans svoger 
hoppede i vandet. 

- Jeg svømmede ned og 
fik hevet hende ud af bilen. 
Hun var i panik og sparkede 
og slog, men jeg fik hende 
op til overfladen. Her hjalp 
min svoger med at holde 
hende flydende, mens jeg 
fik vendt hende om på ryg-
gen, mens jeg trådte vande. 

Der var ingen rednings-
stige på netop dét sted, så vi 
hjalp hende hen til kajkan-
ten hvor nogle folk – blandt 
andet min svigerfar – stod 
klar til at hive hende op 
på land. Min svoger og jeg 
svømmede ud i havnen og 
til den nærmeste rednings-
stige, fortæller David James 
Thomas og fortsætter:

- Hun var fra Tyskland 
og talte ikke engelsk, så vi 
kunne ikke få ud af hende, 
om der var andre i bilen. 
Så jeg dykkede ned endnu 
engang for at sikre, at bilen 
var tom. 

Kort tid efter ankom både 
politiet og brandvæsenet. 

Afgørende sekunder
David James Thomas for-
tæller om episoden med 
stor ydmyghed, og hans 
milde facon og charmeren-
de walisiske accent får ham 
til at lyde, som om han gen-
fortæller en helt almindelig 
hverdagshændelse. Men 
hans og hans svogers hel-
temod reddede næsten helt 
sikkert kvindens liv. 

- Beredskabet var tak-
nemmeligt for, at nogen 
havde hjulpet. Hvis vi ikke 
havde fået hende op, havde 
det været for sent, da de 
ankom. De fortalte, at når 
først en bil er gået til bunds, 
er det næsten umuligt at 
knuse bilruden på grund af 
trykket, forklarer David og 
fortsætter:

- Når der sker sådan no-
get, når man ser en person i 
uføre, og der ikke er nogen, 
der reagerer, så må man 
bare træde til. Det var helt 
naturligt for mig at hoppe i 
og prøve at få hende ud af 
bilen. Jeg har en lille smule 
træning i livredning fra min 
barndom i Wales; det er ob-
ligatorisk i folkeskolen helt 
op til 16-års alderen. Men 
i situationer som denne er 
det bare vigtigt at kunne 
svømme. Jeg har måske 
nok reddet et liv dén dag, 
men vores brand- og poli-

tifolk, ambulancereddere, 
sygeplejersker og læger 
redder liv hver dag. Jeg er 
bare glad for, at jeg kunne 
hjælpe ved denne lejlighed 
og håber, at andre borgere 
vil gøre det samme, når der 
bliver brug for deres hjælp.

Megastolt
Først efter, at det hele var 
overstået, slog det David, at 
han også selv kunne være 
kommet noget til. 

- Jeg var også i chok og 
græd en del de efterfølgen-
de dage. Ikke så meget på 
grund af situationen, men 
fordi det ramte mig, at hvis 
der var sket noget, kunne 
min lille dreng have mistet 
sin far.

Tænkte du over det i situa-
tionen? 

- Faktisk ikke, nej. Det 
er sådan en situation, hvor 
man slet ikke tænker. Man 
reagerer bare. Underligt 
nok var min første reaktion 
at skubbe min telefon ud 
af min lomme, så den ikke 
faldt i vandet. Det var en 
spøjs reaktion, at jeg gjorde 
det helt instinktivt, griner 
han og fortsætter:

- Da jeg kom op af vandet 
igen, var jeg naturligvis me-
get lettet. Men det var først 
senere, at jeg reflekterede 
over, hvordan det kunne 
være gået anderledes. 

Hvordan reagerede din 
kone? 

- Hun var lamslået! Og så 
selvfølgelig meget lettet, da 
det hele var overstået, og 
alle var ok. 

Er hun stolt af dig? 
- Mega! Hun er meget 

stolt, og vi er begge to gla-
de for, at vi har den histo-
rie, som vi kan fortælle til 
vores søn, når han bliver 
større. Og han var der rent 
faktisk, da det skete. Min 
kone kommer fra et meget 
mindre samfund i Norge, så 
derhjemme har det været et 
stort samtaleemne, griner 
David. 

Bryggebo David James Thomas gik på få minutter fra almindelig familiefar til vaskeægte helt, da han og hans 
svoger reddede en ældre kvinde ud af hendes bil, mens den sank mod bunden af havnen

Bryggebo david James 
Thomas (t.v.) og hans svoger 
Kjetil Berget (t.h.)  reagerede 
hurtigt, da en ældre tysk tu-
rist pludselig kørte i havnen 
med sin bil. 

25 år med ler og glasur på Bryggen

Tekst: Andreas Kirkeskov
Foto: Ricardo Ramirez
redaktion@bryggebladet.dk

Det er 25 år siden, Gurli 
Elbækgaard første gang 
tændte ovnen i sit kera-
mikværksted på Islands 
Brygge. Siden er det blevet 
til et kvart århundrede med 
stentøj, eksperimenter med 
glasurer og et liv som ud-
øvende kunstner med base 
i bydelen.

Ler og guld
Gurli Elbækgaard etablere-
de sit værksted i Kigkurren 
i år 2000 og har siden 2007 
haft hjemme i Formverk på 
Thorshavnsgade, hvor hun 
i dag deler butik og arbej-

dende værksted med smyk-
kekunstner Ulrike Ramin.

I anledning af jubilæet 
inviterer Gurli til fejring i 
Formverk torsdag den 26. 
juni kl. 16–20. Her kan man 
møde kunstneren og se 
både nye og gamle værker 
i det stemningsfulde værk-
sted og galleri.

Keramiker Gurli Elbækgaard fejrer 25-års jubilæum med åbent hus i Formverk

siden 2007 har Gurli 
Elbækgaard (th) haft til 

huse i Formverk i Thors-
havnsgade sammen med 

smykkekunstner Ulrike 
Ramin (tv)
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deT sKeR  
På BRyGGeN
Hver måned er 
der begivenheder 
på Bryggen, der 
kan få dig til at 
grine eller græde. 
Begivenheder der 
gør dig klogere. 
Begivenheder for 
børn. Koncerter 
og udstillinger. 
Alt muligt. Læs 
her, hvad du ikke 
vil gå glip af i den 
kommende tid

Tekst: Andreas Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

❚  KoNCERT

Fredagsjazz og feriestemning på kajkanten 

Oplev levende jazz, kolde 
drikke og varm sommer-
stemning på kajen foran 
Den Sorte Diamant, når 

Fredagsjazz vender tilbage 
med fire gratis koncerter 
under åben himmel.

Over fire fredage i juni og 

juli kan du læne dig tilbage 
og nyde både etablerede 
musikere og nye jazznavne i 
et stemningsfuldt program, 

der spænder fra eksperi-
menterende duoer til fuldfe-
de grooves og amerikanske 
legender. Tag en camping-
stol under armen, find en 
plads i solen og lad musik-
ken flyde ud over havnen.

Allerede på fredag den 
20. juni åbner duoen Smuk 
Zvuk programmet med 
drømmende improvisatio-
ner på vibrafon og kontra-
bas – født under lockdown 
i Paris og navngivet med 
kærlighed til både dansk og 
tjekkisk.

Ugen efter, den 27. juni, er 
det Jonas Johansens Adven-
ture Trio, der tager scenen 
med deres filmiske, groove-
bårne jazz. Musikken træk-
ker spor af både indierock 
og sydamerikanske rytmer 
og rammer den perfekte ba-

lance mellem cool og følel-
sesladet.

Den 4. juli følger duoen 
Gustaf Ljunggren og Emil 
de Waal op med sanselig, 
minimalistisk musik, hvor 
stilheden får lige så meget 
plads som tonerne. Deres 
fjerde album Mikroklima er 
netop udkommet.

Finalen spilles den 11. juli, 
når Jerry Bergonzi Kvar-
tet lægger vejen forbi. Den 
amerikanske saxofonist har 
i årtier været et fyrtårn i jaz-
zen og flankeres her af tre 
stærke danske musikere. 
Glæd dig til blues, ballader 
og et sammenspil, der mær-
kes helt ud i skuldrene.

Fredagsjazz på kajen foran 
Den Sorte Diamant den 20. og 
27. juni samt den 4. og 11. juli. 
Koncerterne starter kl. 16.00 
(4. juli dog kl. 17.00). Der er fri 
entré og mulighed for at med-
bringe egen stol.

Fire fredage med gratis jazz 
foran Den Sorte Diamant.

❚  TRADITIoN

sankthans med ild, musik og magi på Bryggen

Flammende fællesskab til 
midsommer på Bryggen.

Dragqueen, vølve og indie-
pop mødes på havnekajen, 
når Kulturhuset Islands 
Brygge igen inviterer til 
midsommerfest med alt, 
hvad hjertet kan begære – 
fra cirkus og fællessang til 
båltale og knitrende ild.

Den traditionsrige Sankt 
Hans Fest finder sted søn-
dag den 23. juni og byder på 
musikalske oplevelser, per-
formance og magiske fort-
ællinger i sommerkulissen 
ved vandet. Nycirkusfore-
stillingen HEP! fra GLiMT 
Amager åbner programmet 
med hæsblæsende fami-
lieunderholdning, og styl-
tekunstneren StylteSigne 
sørger for smil og gys i bør-
nehøjde.

Når skumringen nærmer 

sig, indtager det danskspro-
gede rockband Rigmor sce-
nen med stærke melodier 
og indierock med kant, før 
forfatter og vølve Andrea 
Hejlskov holder båltalen 
med ild og naturkraft som 
tema. 

Dragqueen Ramona Ma-
cho synger midsommer-
sangen an, og som mørket 
falder på, afslutter The 
Mukherjee Development 
aftenen med poetisk folk og 
guitarbårne sommerstem-
ninger.

Sankthans på Bryggen søn-
dag den 23. juni fra kl. 17 til 23 
på grusarealet ved Kulturhuset 
Islands Brygge. Arrangemen-
tet er gratis, og mad og drikke 
kan købes på pladsen.

❚  UDSTILLING

englen, dronningen og Geniet i vinduet
Stefan Blöndal er mest 
kendt på Bryggen som Fal-
koneren fra Amager Fæl-
led. Men henover somme-
ren udstiller han en række 
nye malerier i det utraditio-
nelle galleri Kunstvinduet 
på Havneholmen; et udstil-
lingsrum, der altid holder 
åbent, men som kun kan 
ses udefra.

Udstillingen har fået tit-
len Englen, Dronningen og 
Geniet og kredser om tre 
stærke skikkelser fra hen-
holdsvis religionens, histo-
riens og kunstens verden. 
Alle værkerne bærer Blön-

dals karakteristiske præg 
af historisk fordybelse, 
symbolsk fortælling og en 
vis religiøs mystik.

Blandt værkerne finder 
man et portræt af Dronning 
Tamar af Georgien – en af 
middelalderens mest visio-
nære og humane herskere. 
På maleriet fremstilles hun 
bedende i et kloster, hvor 
hun tilbragte sine sidste 
år. Farverne er gyldne og 
dæmpede, hendes hænder 
er foldet og hendes blik 
sænket. 

Udstillingen ‘Englen, Dron-
ningen og Geniet’ kan opleves 
i Kunstvinduet på Havnehol-
men 80. Udstillingen kan ople-
ves gratis hele døgnet frem til 
20. august, men kan kun ople-
ves udefra.

Falkoneren Stefan Blöndal 
udstiller værker med stærke 

historiske skikkelser.
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styrk bibliotekerne
Af: Jan oster, formand for 
Islands Brygges Lokalråd

Som følge af beslutningen 
om at lukke Islands Bryg-
ges bibliotek holdt vi – Ama-
ger Vest Lokaludvalg og 
Islands Brygges Lokalråd 
- et borgermøde, hvor for-
valtningen og politikerne 
kunne præsentere beslut-
ningen og få kommentarer 
fra borgerne. Årsagen til 
lukningen var økonomisk 
besparelse, og løsningerne 
fokuserede udelukkende på 
udlevering og aflevering af 
bøger.

Derfor undersøgte vi, 
hvad lukningen af bibliote-
ket betyder for brugerne.

357 borgere besvarede en 
spørgeskemaundersøgelse. 
Undersøgelsen viste, at 
biblioteket rummer mange 
aktiviteter og spiller en stor 
rolle for lokale fællesskaber 
og sammenhold.

De fem mest nævnte ak-
tiviteter udover at hente og 
aflevere bøger er:

• Børneaktiviteter og leg: 
Mange besvarelser nævner, 
at biblioteket bruges som et 

sted, hvor børn kan lege og 
deltage i aktiviteter, hvilket 
bidrager til at vække deres 
interesse for bøger.

• Lån og læsning af bø-
ger: Flere borgere nævner, 
at de låner bøger til sig selv 
og deres børn og bruger 
biblioteket til at stimulere 
børnenes læselyst.

• Socialt samlingssted: 
Biblioteket fungerer som et 
vigtigt uformelt mødested, 
hvor både børn og voksne 
frit og gratis kan mødes.

• Print- og kopifaciliteter: 
Adgangen til print og kopi 
er en efterspurgt funktion 
blandt flere borgere.

• Undervisning og studi-
er: Biblioteket bruges i for-
bindelse med undervisning, 
hvor både lærere og elever 
benytter ressourcerne til 
f.eks. skolearbejde – blandt 
andet for elever med sær-
lige behov.

Vi undersøgte økonomien 
omkring folkebiblioteker i 
København i forhold til an-
dre kommuner gennem De 
Kommunale Nøgletal fra 
Indenrigs- og Sundheds-
ministeriet. Københavns 
Kommune ligger omkost-

ningsmæssigt i bunden af 
landets kommuner.

Både oplysningerne om 
bibliotekets store betyd-
ning for det lokale byliv, og 
at Københavns Kommunes 
omkostninger til folkebib-
lioteker ligger i bunden af 
landets kommuner, var en 
overraskelse for politikerne 
i borgermødet.

Politikerne besluttede 
hurtigt efter borgermødet, 
at biblioteket bevares.

Nu er oplysningerne om 
nøgletal for 2024 for Køben-
havns biblioteker kommet. 
De viser en kraftig stigning 
på 13-15% i antal besøgende 
og udlån af bøger. Forvalt-
ningen oplyser, at fremgan-
gen er et direkte resultat 
af den øgede materialebe-
villing, som har forbedret 
bogsamlingen og udstillin-
gerne markant.

Flere politikere er fort-
sat meget opmærksomme 
på, at biblioteksområdet i 
København skal styrkes og 
meddeler, at de vil priori-
tere det.

Det må være et rimeligt 
mål, at Københavns Kom-

mune hurtigt kommer op 
på gennemsnittet for vores 
nabokommuner. Det vil in-
debære en stor forbedring.

Der er bestilt et budget-
notat til Budget 2026, der 
sikrer fuld bemandet åb-
ningstid, 25 % højere mate-
rialebudget og 50 % højere 
aktivitetsbudget på biblio-
tekerne.

Da der er kommunalvalg 
i november, er det vigtigt, 
at vi holder politikerne fast 
på deres nuværende posi-
tive holdninger til bibliote-
kerne.

Du kan gøre det gennem 
at høre den politiker eller 
det parti, du er interesseret 
i, om deres holdning til bib-
liotekerne.

Grønne Partier? i spøger
Af: Mikkel N. Halvorsen, 
Finlandsgade 17, 2300 
København S.

I seneste udgave af Brygge-
bladet (22.5.2025) var diver-
se lokalpolitikere ved at vælte 
over hinanden for at skrive 
om Islands Brygge. Et af ind-
læggene kom fra Radikales 
Kristine Ammitzbøll-Bille. 
Indlægget handlede som så 
mange gange før fra kandida-
tens side om luftforurening, 
navnlig på Islands Brygge.

Som iagttager gennem den 
seneste valgperiode finder 
jeg det lidt ironisk. En af år-
sagerne til den øgede trafik 

på først Artillerivej og siden 
Ørestads Boulevard har væ-
ret de mange jordkørsler til 
det omdiskuterede Lynette-
holm-projekt. Et projekt, som 
Radikale Venstre har støttet 
hele vejen igennem. Netop 
fru Ammitzbøll-Bille var tidli-
gere i 2025 meget opsat på, at 
Københavns havn skulle gø-
res til byens blå park. Dette 
er hun så gået væk fra i mel-
lemtiden. Fred være med det. 
Nok også et klogt træk, da 
Bryggebladet den 24.4.2025 
kunne berette, at By & Havn, 
som står for tests af badevan-
det i havnen, ikke har været 
helt pålidelige i den bedre del 

af et halvt årti...
Samtidig har Radikales 

spidskandidat, Hr. Christo-
pher Røhl, sendt et noget 
mærkværdigt signal på socia-
le medier. I et opslag på Lin-
kedin er det pludselig gået op 
for det radikale medlem, at 
By og Havn, som ganske vist 
ejes af kommunen, måske 
har lidt for meget magt i Kø-
benhavn. Desværre kommer 
opslaget, som slutter af med 
citat: "at det er tid til at tage 
kontrollen tilbage. Køben-
havn skal udvikles for men-
nesker – ikke kun for profit." 
Nobelt. Men omtrent 3½ år 
for sent. By og Havn har fået 

det, som de ville. Og det er 
sket på stemmer fra blandt 
andet Radikale Venstre (ved-
lagt er grafikken der blev 
benyttet i opslaget fra kandi-
daten).

Hvad angår det andet 
"grønne" parti, SF, så er den 
gamle børnesang om bro bro 
brille meget passende. SF 
svigtede fælt i 2017 i forbin-
delse med Amager Fælled. 
Klaus Mygind var, som man-
ge ved, medstifter af Ama-
ger Fælleds Venner og blev 
bedt om at forlade gruppen, 
efter at hans parti stemte for 
bebyggelsen af Amager Fæl-
led. Fælledby i sig selv har ad 

flere omgange trukket over-
skrifter af alle de forkerte 
årsager. Eksempelvis "For-
urening fordyrer folkeskole i 
Fælledby med 50 millioner", 
Bryggebladet april 2025.

Havde SF lært lektien i 
2021? Kort fortalt: Nej. De 
satte tommelskruer på denne 
gang og gik all in på Lynette-
holm-projektet, ligesom de 
Radikale. Hr. Mygind stillede 
sig desuden op og beklagede 
sig over den tunge transport 
på Artillerivej til Kosmopol 
den 22. juli 2023. Altså en 
fortaler for projektet, som 
pludselig har et problem med 
transporten af jord til projek-

tet.
Hvem, folk stemmer på til 

november, må de selv om. 
Men hvis natur, miljø gene-
relt og rent badevand i hav-
nen såvel som på stranden er 
med i overvejelserne, så klin-
ger det noget hult at stemme 
på Radikale og Socialistisk 
Folkeparti, som har været 
medvirkende til at skabe pro-
blemerne i havnen såvel som 
på de sparsomme rekreative 
områder, der er tilbage, og 
har gjort lige nøjagtigt intet 
for at kompensere for det.

Svar fra Klaus Mygind, 
medlem af Borgerrepræ-
sentationen for SF. 

Min intention med at rejse 
problemerne med tung 
trafik på Artillerivej var, at 
vi skal fordele den tunge 
trafik i København, så den 
generer beboere mindst 
muligt. Her er Ørestad 
Boulevard en meget bedre 
vej for tung trafik end Artil-

lerivej, der er meget tæt på 
beboelse, skoler og dagin-
stitutioner. 

Med hensyn til kritikken 
af mig i forhold til Amager 
Fælled, så står jeg inde for 
det kompromis, som SF var 
med til. Vi fik flyttet bygge-
riet fra Strandengen, som 
har den oprindelige natur, 
til vandrehjemsgrunden, 
der var delvis bebygget 
og som ligger på gammel 

losseplads. Vi fik også ind-
skrænket byggearealet.

Jeg har siden fået igen-
nem, at ca. 4-5 hektar af are-
alerne på fælleden er blevet 
omlagt til vild natur, så det 
samlede tab af vild natur nu 
er nede på omkring 5-6 hek-
tar i stedet for de 18 hektar, 
som det oprindelige byg-
geri på Strandengen fyldte. 
Byggeriet bliver af træ, og 
den vilde natur integreres 
tæt ind til husene på helt 
nye måder.

Svar fra Kristine Am-
mitzbøll-Bille, kandidat 
til kommunalvalget for 
Radikale Venstre

Det er herligt med debat 
om, hvilken by vi skal have, 
så tak til Mikkel Halvorsen 
for debatoplæg med undren 
over den radikale position. 
Det giver jo heldigvis mu-
lighed for opklaring. 

For hvor det lader til, at 
Halvorsen ser en modsæt-
ning mellem byudvikling 
og en grøn dagsorden, så 
mener vi netop, at de to 
skal tænkes langt mere 
sammen. Vi kan ikke lade 
København gå i stå og for 

eksempel bare se til, at hus-
priserne fortsætter himmel-
flugten, eller at der intet gø-
res for at klimasikre byen. 

Vi skal udvikle byen, men 
netop gøre det med størst 
mulig respekt for klima og 
miljø. Derfor har Radikale 
Venstre i København også 
netop vedtaget et politisk 
program, der har den balan-
ce for øje. Og når det hand-
ler om luftforurening, er 
der heldigvis muligheder: 
Vi skal for eksempel have 
bygge- og anlægsbranchen 
omstillet til el. Både når det 
handler om kommunens 
egne maskiner og ekstern 
entreprise. Og flere ellastbi-

ler. For bare at nævne et par 
eksempler.

At vi ikke kan udvikle 
byen grønt og gøre tingene 
klogere er heldigvis et syns-
punkt, man sjældent støder 
på. Og det bliver aldrig Ra-
dikale Venstre, der sætter 
sig med armene over kors. 
Vi er faktisk stolte af ikke at 
være enten-eller, men både-
og. Selv har vi blandt andet 
kæmpet for at fremme “Best 
Available Technologies”, så 
nye byudviklingsprojekter 
også bliver teknologiske 
udviklingsprojekter for hele 
branchen - herunder også 
ladestandere til ellastbiler 
for nu at være mere kon-
kret. Det er sådan noget, 
man kan, når man sidder 
med ved forhandlingsbor-
det frem for at stå udenfor. 
Og det vil altid være Radika-
le Venstres udgangspunkt 
at søge indflydelse på byens 
udvikling. Grøn byudvik-
ling om man vil.

Og til slut: Jeg går lige så 
meget op i havnen som al-
tid. At den skal være en blå 
park. Det kan mine mange 
løbende indlæg om emnet 
bevidne - blandt andet her i 
Bryggebladet. 
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Hekla-piger indtog Nordens største stævne

Af: Søren Jarnvig, fodboldfar

I Pinsen tog 39 Hekla-piger 
afsted til Fredericia for at 
spille med i Nordens stør-
ste pigefodboldturnering. 
For brygge-pigerne født i 
2013 var det tredje gang, 
de mødte op i det jyske for 
at møde landets andre pige-
hold i Madsby Pige Cup, der 
er blevet afholdt årligt siden 
1996 med undtagelse af Co-
rona-årene 2020 og -21.

For U9 og U10 (Red. det 
vil sige piger i alderen ca. 
9 og 10 år) var det første 
gang, de repræsenterede 
de orange/blå farver til et 
større stævne. 300 hold del-
tog, primært fra Danmark, 
men også med udenland-
ske gæster fra eksempelvis 

Berlins FC Schöneberg og 
Malmö FF. Blandt holdene 
figurerede alt fra lands-
kendte klubber som Vejle, 
FC Midtjylland, Brøndby 
og KB, over - for Hekla-pi-
gerne - kendte lokalrivaler 
fra Sundby, Fremad Valby 
og Dragør, til bornholmske, 
sjællandske, fynske og jy-
ske landsbyer, der kræver 4 
cm kort for at lokalisere.

Var man i tvivl om, hvad 
der stod på spil, afsløredes 
det hurtigt ved et kig på 
pigernes ansigter, der strå-
lede om kap med de orange 
klubtrøjer. Stemningen em-
mede af sportslige ambitio-
ner og måske først og frem-
mest forventningens glæde 
til kammeratskabet afsted 
på tur med veninderne og 
overnatning på luftmadras 

i et klasselokale på Frederi-
cia Gymnasium.

Lørdagen før Pinsedag 
dansede solen overrasken-
de ofte, hvis man havde læst 
vejrudsigten, der i ugen op 
til havde vekslet imellem 
syndflod og stabilt regnvejr. 
Vejret holdt dog tørt hele 
dagen, og på grønsværen 
dansede de fire forskellige 
Hekla-hold om kap med so-
len, uden at det i denne om-
gang kom helt op på Joga 
Bonito-niveau. Det stod 
klart, at Heklas trænere til 
dette stævne havde valgt at 
prioritere læring og fælles-
skab over snæver fokus på 
sejre.

Det blev modtaget blan-
det blandt nogle af U12-
spillerne, der nok syntes, de 
burde have vundet større, 
da Hekla efter at være kom-
met foran 3-0 imod Fortuna 
Hjørring i første halvleg 
begyndte at rykke spillerne 
rundt og væk fra deres sæd-
vanlige pladser på banen. 
Den endelige 4-1 sejr imod 
holdet, hvis seniordamer 
for nyligt er blevet danske 
pokalmestre, blev dog be-
hørigt fejret. U10-holdet 
gjorde det ligeledes godt 
ved at vinde deres pulje og 
var i spil til en semifinale, 
men endte med at måtte 
strække våben til et velspil-
lende Hannerup i kvartfina-
len, der endte 0-2.

Det foregik Pinsedag 
hvor helligånden lod til at 
have andre gøremål end at 

gå til fodbold. Til gengæld 
åbnede himlen sig på an-
den vis adskillige gange og 
gjorde forholdene perfekte 
til walisisk 3. divisions-
fodbold. Desværre lod gli-
dende tacklinger ikke til at 
have været et fokusområde 
på træningsbanerne i Hekla 
Park.

Udefra betragtet stod det 
dog også klart, at den egen-
tlige sejrherre var fælles-
skabet. Uden for banen blev 
de knyttede bånd imellem 
pigerne forstærket, og ikke 
mindst blev der knyttet nye 
bånd imellem de yngre og 
ældre spillere, der naturligt 
trådte ind i ’storesøster’-rol-
ler og inspirerede de yngre 
spillere.

BRyGGEMAD 
MED BRooKER

sommerritualer
Grill-sæsonen er i den grad skudt i gang, og hvis der er noget, der kan dele vandene, må det være madlavning over 
gasmættet ild og briket-gløder. Der er nok lige så mange forskellige holdninger til konceptet, som der er mennesker. 
Samtidigt er der ikke noget som en grill i en have eller på en altan, der kan samle og tiltrække - især det maskuline køn

Tekst og foto: Stephan 
Øhlers Brooker
redaktion@bryggebladet.dk

Især på mænd har grillen 
en nærmest magnetisk til-
trækningskraft, som var 
det en ny opfindelse. Man 
forestiller sig, at da hjulets 
opfinder i tidernes morgen 
viste sin skabelse frem, var 
modtagelsen formentlig 
både chok, benovelse og 
manglende forståelse. 
Tænker, at grillen kan have 
den samme effekt på folk - om 
man benytter sig af gas, kul, 
briketter eller træ. Mulighe-
derne er mange, og udfaldet 
kan være ligeså.

Beskuerne bliver nødt 
til at se grill-indehaverens 
teknikker og udvalget af 
råvarer - hvis det ikke var 
forbundet med stor umid-
delbar fare, så ville der sik-
kert blive sparket til grillen, 
som var det bildæk på en 
nyerhvervet bil.

Gas vs. kul
For mit eget vedkommende 
har jeg tidligere sværget til 

en old school kulgrill - da 
jeg mente, at det var den 
eneste måde at få den rig-
tige varme og røgede smag 
til det, man nu måtte grille. 
Det er også en metode, der 
stiller krav til grillerens ti-
ming med at få tændt op og 
gjort klar, som naturligvis 
indgår i en samlet vurde-
ring af grilloplevelsen.

Men jeg er blevet klo-
gere, da jeg nu sværger til 
en gasversion. Er på mine 
ældre dage blevet lokket af 
bekvemmeligheden ved, at 
det ikke er et større projekt 
at tænde op i grillen, men 
derimod som at tænde for 
en ovn eller lignende.
Gasversionen kan sagtens 
blive rigeligt varm til at ska-
be en god maillard-reaktion 
(red. stegeskorpe på bøffen).

Det største tab er pri-
mært udsagn som: “Nå, nu 
er kullene da helt perfekte”, 
når man sidder og stanger 
tænder, fuldstændig mæt 
efter at have spist et over-
dådigt måltid - men det kan 
jeg godt leve med!

Så i et forsøg på at bevare 
gode sommer-vibes kom-

mer der et par velmente råd 
til at gribe ud efter titlen 
som sommerens grillme-
ster: 
n Grillen skal være klar
Hav tålmodighed og vent på 
at grillen er klar og brænden-
de varm - ellers bliver kødet 
nærmere kogt end grillet. 
Hvis du kan holde din hånd 
ind over grillen i mere end 
2 sekunder, så er den ikke 
varm nok.
n Direkte og indirekte varme 
Brug den direkte varme til at 
give kødet en god stegeskor-
pe, så den rigtige grillsmag 
opstår. Brug derefter den 
indirekte varme til at stege 

kødet færdigt, uden at det 
bliver brændt. På gasgrillen 
kan man med fordel skrue 
ned eller helt slukke for en el-
ler flere af brænderne.
n Hviletid
Sørg for at kødet får lov til at 
hvile, når det er taget fra gril-
len - lad det hvile minimum 
halvdelen af stegetiden.
Saften i kødet vil så trænge 
ud i hele kødstykket igen og 
blive i kødet i stedet for at pib-
le ud, når man skærer i det.
n Grøntsager
Det er ikke kun kød, der kan 
grilles, alle slags grøntsager 
er gode at grille - en god mari-
nade og på grillen med dem.

sommer-eliksir

En anden ting, der er ulø-
seligt forbundet med som-
meren, er indtagelse af 
koldskål - oprindeligt en 
mærkelig blanding af øl, 
sukker, kanel og brød. Se-
nere fandt man ud af at bru-
ge restproduktet fra smør-
produktion - kærnemælk 
var dermed opfundet og 
koldskål fik sin plads i den 
danske gastronomi.

Denne læskende, syrlige 
sommervælling spises med 
vellyst i sommermåneder-
ne, toppet med kammer-
junkere eller jordbær udgør 

den en grundpille i de fleste 
teenageres fødevareindtag i 
denne periode af året.

Og det behøver for de fle-
stes vedkommende ikke at 
være en lækker hjemmela-
vet version med økologisk 
citronskal, tykmælk og æg 
– nej, den billigste, hvor em-
ballagen ser lige så tarvelig 
ud, som den har gjort, siden 
far var dreng - og som i øv-
rigt oftest ender i bunden af 
feltet i diverse smagstest - 
det skal bare være den!

HJeMMeLAveT KoLdsKåL

Hvis du ikke er til den billigste version fra supermarkedet, er 
der her en opskrift på en hjemmelavet version.

n  1 liter kærnemælk
n  1 liter ymer eller tykmælk
n  1 vaniljestang
n  2 pasteuriserede æggeblommer
n  200 g sukker
n  Saft og skal fra 1 økologisk citron
n  Salt

Thorolf spejderne 
søger medlemmer 
og ledere
Af: Søren Jarnvig, fodboldfar

Thorolf runder et fanta-
stisk spejderår af med 
store forventninger til 
sommerens højdepunkt 
– sommerlejrene. Trops-
spejderne drager til det 
smukke Slovenien, mens 
juniorspejderne tager til 
Thyrø for at lære sejlads. 
De yngste medlemmer i 
familie-, mikro- og mini-
grupperne skal på lejr i 
Fredensborg.

Samtidig har gruppen 
netop afsluttet et omfat-
tende renoveringsprojekt 
af deres historiske hytte 
på Artillerivej med hjælp 
fra Den A.P. Møllerske 
Støttefond.

Plads til f lere 
Efter sommerferien star-
ter det nye spejderår med 
spændende muligheder. 
Mange børn rykker op til 
nye aldersgrupper, hvilket 
skaber plads til nye med-
lemmer fra ventelisten.

Vi gør alt, hvad vi kan, 
for at få plads til endnu 
flere børn. Interesserede 
familier kan skrive sig på 
ventelisten eller sikre sig 

en plads gennem gruppens 
særlige "2 for 1" tilbud.

Minileder
Minigrenen har allerede tre 
rutinerede ledere, men for 
at kunne optage flere børn 
fra ventelisten er der brug 
for en ekstra minileder til 
torsdagsmøderne klokken 
16:30-18:00. Som et særligt 
tilbud får nye ledere også 
plads til deres egne børn i 
spejdergruppen.

Mere information om le-
derrollen findes på thorolf.
dk/blive-leder.

spændende år forude
Det kommende spejderår 
bliver ekstra særligt, da 
det er tid til den tilbageven-
dende Spejdernes Lejr – en 
landsdækkende begiven-
hed, hvor alle danske spej-
dere mødes.

Derudover arbejder 
Thorolf på nye "Thorolf til 
alle"-aktiviteter, der skal 
tilbyde spejderoplevelser 
til hele lokalområdet på Is-
lands Brygge.

Følg med i udviklingen på 
thorolf.dk.
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Optagelse i Fagregisteret:  
Send mail til fagregister@bryggebladet.dk
Pris: 420 kr. for 10 udgivelser med tre tekstlinjer (maks. 35 anslag 
inkl. mellem-rum per linje). Ekstra linjer: 80 kr. per linje. 
Priser eksklusiv moms
Fagregisteret kan også ses på www.bryggebladet.dk

Test din viden om 
islands Brygge

1. På Amager Fælled finder man tre kunstige høje tæt ved 
Vagthussøen. Hvor høj er den største af de tre høje? 

 a. 9 meter over terræn
 b. 12 meter over terræn
 c. 15 meter over terræn
 
2.  I 1953 lukkede badeanstalterne i Københavns Havn på 

grund af forurening. Hvornår kunne man igen svømme 
i Københavns Havn?

 
 a. 1992
 b. 2002
 c. 2012

3. I 1905 skrev Amager Avis at opfyldningen til den nye 
bydel, Islands Brygge, var næsten fuldendt. Hvor 
mange vognlæs skønnede man var blevet brugt fra 
1902 til 1905? 

 a. 100 til 120 vognlæs dagligt i cirka 3 år
 b. 500 til 600 vognlæs dagligt i cirka 3 år
 c. 1.000 til 1.200 vognlæs dagligt i cirka 3 år

4. I 1970’erne opstod der en større romalejr som 
eksisterede i en årrække og som blev kendt som 
”Sigøjnerlejren”. Hvor på Bryggen?

 a. Parkeringspladserne ved Rundholtsvej  
 b. På Nyt Tøjhusgrund bag Hotel Scandinavia
 c. På Faste Batteri-grunden overfor Københavns 

Universitet

 (se svarene på side 18)

Advokat
FÜRST advokatfirma
Islands Brygge 26
2300 København S
32 63 04 82 · www.fürst.dk

Alexanderteknik
Alexanderteknik, Kigkurren 6-8
Bevidst Bevægelse og Dans
51 22 33 97 - holdehelelivet.dk

Apoteker
Islands Brygges Apotek
Thorshavnsgade 28· 32 95 63 61
Mandag-fredag: kl. 9.00 – 18.00
Lørdag: kl. 10.00 – 14.00

Begravelse
Begravelsesforretningen Islands Brygge
Leifsgade 6
32 95 75 75·www.info-bedemand.dk

Bryggens Begravelsesforretning
Amagerbrogade 155
Islands Brygge 13
32 55 55 55

Blomster
Blomstercirklen
Leifsgade 5
53 79 19 10  
www.blomstercirklen.dk

Isblomsten
Isafjordsgade 2
32 57 73 15

Børneaktiviteter
Cphdans
Njalsgade 23D ·50 15 60 00
www.cphdans.dk · info@cphdans.dk

Tigertræning
Leg, kamp og bevægelse. 
Egilsgade 34 kld. 
www.tigertræning.dk

ejendomsservice
EMS-Ejendomsservice 
www.ems.dk - Tlf: 36 95 94 02
E-mail: info@ems.dk 

elektrikere
P. Kilting A/S
Egilsgade 40-42
32 54 56 91

Fodterapi
Klinik for fodterapi
Egilsgade 28, kld. tv
32 54 16 66

Foreninger
Bryggen For Alle (BFA)
www.bryggenforalle.dk

Islands Brygge Badminton
www.ibbadminton.dk

bryggensfjerbold@gmail.com

Fotografer
Fotograf Ricardo Ramirez
ricardo-ramirez.com 
info@ricardo-ramirez.com

Fotohandlere
Njal Foto
Njalsgade 22 
32 54 55 90 · www.njalfoto.dk

Frisører
Hair by Dahl
Islands Brygge 1B
32 54 81 02
Online-bestilling: www.hairbydahl.dk

Fysioterapeuter
Havnestadsklinikkens Fysioterapi
Speciale i ryg, nakke, skuldre, fertilitet
og genoptræning efter fødsel
41 40 10 94 · www.amj-fysio.dk

Genbrug
Genbryggen
Reykjaviksgade 2, kld.
Mandag & onsdag kl. 15-18
Lørdag kl. 11-14

Historiefortælling
Historiedamen Mariane Josefsen
32 57 31 46
www.historiedamen.dk

Hundeklip
Dittes Hundeklip
Islands Brygge
info@ditteshundeklip.dk
www.ditteshundeklip.dk

Lokalråd
Islands Brygge Lokalråd/
Bryggens Borgerforening
Beboerhjørnet – Leifsgade 7
www.islandsbryggeslokalraad.dk

Læger
Lægerne på Bryggen
Louise Engell, Britta Forslund, Lina Nyqvist 
og Susan Rosenberg von Scholten
Kigkurren 8M, 4.
www.lægernepåbryggen.dk
32 96 77 76

Malerfirmaer
Kasper Hougaard
Hilversumvej 17, 2791 Dragør
21 67 51 95

Murere
BSA Byg v/ Toni Bergenhammer
Egilsgade 45, kld.
40 14 74 13
bsabyg@mail.dk

Politiske partier
SF – Socialistisk Folkeparti på Bryggen
Kontaktperson: Klaus Mygind,  
Erik Eriksensgade 9, 6. th., 2300 S
24 69 28 45
klaus_mygind@br.kk.dk

Psykologer
ACT Klinikken v. Ole Taggaard Nielsen
Weidekampsgade 49, st. tv.
www.actklinikken.dk

Rosenmetoden
Karen Vinding
Gunløgsgade 43, kld. tv.
26 25 49 40·www.karenvinding.info

skoler & institutioner
Fritidscenter Islands Brygge
Artillerivej 71 C
Tlf 32546388 
www.fcib.dk   e-mail: fcib@fcib.dk

smørrebrød
T.S. Smørrebrød 
Islands Brygge 7 
32 57 20 05 · www.tssmørrebrød.dk

systuer
Shhhy vi sy’r
– også efter mål
Thorshavnsgade 22
32 54 35 36 · www.shhhy-vi-syr.dk

Tandlæger
TANDLÆGEN.DK
v/ Søren Nielsen
Kigkurren 8G, 1.sal
Tlf 32 57 75 44
Islandsbrygge@tandlaegen.dk
www.tandlaegen.dk/koebenhavn-s/
islandsbrygge/

Tryllekunstnere
Michael Frederiksen
magi@trylle-michael.dk
www.trylle-michael.dk
20 92 70 03

vvs

Dan Rasmussen VVS ApS
Gunløgsgade 21
Tlf 36 72 30 00

Islands Brygge Vand og Varme ApS
Tlf.: 25 34 34 34
islandsbryggevvs@hotmail.com

Zoneterapi
sanselig.dk zoneterapi
Online booking
Gunløgsgade 3, kld. Tv.
Tfl 40564201

Klar til 
klatring

Tekst og foto: Andreas 
Kirkeskov
redaktion@bryggebladet.dk

Der var musik, sol og soda-
vand, da Fritidscenter Islands 
Brygges nye klatretårn blev 
indviet. Det kriblede tydelig-
vis i klubbørnenes fingre for 
at komme til tops i tårnet, og 
der var lang kø til at komme 
til fadet. 

Børnene har da også måt-
tet vente tålmodigt i flere år. 
Det gamle tårn, der havde 
knejset over Artillerivej siden 
1994, blev revet ned i januar 
2023. Og siden da er fritids-
centrets ledelse stødt på den 
ene forhindring efter den an-
den i arbejdet med at få byg-
get et nyt tårn. 

Nogle rør under fritidscen-
trets areal gjorde, at tårnets 
placering måtte rykkes nogle 
meter, og processen med 
at opnå byggetilladelse fra 
kommunen trak i langdrag i 
månedsvis. Men i foråret faldt 
formaliteterne på plads, og 
der kom skub i byggeriet. 

Klatreglade 
klubbørn kan 
nu bestige det 
nye klatretårn på 
Artillerivej
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Nyt fra bryggenet Foreningen Bryggenet · Leifsgade 7 · 2300 København S  
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Læs mere på 
bryggenet.dk

Repræsentant-
skabsmøde af-
holdt d. 28. maj
Årets ordinære repræsen-
tantskabsmøde blev afholdt 
i Kulturhuset onsdag d. 28. 
maj.
Ud over de sædvanlige 
formalia med godkendelse 
af beretning for 2024, regn-
skab for 2024 og budget for 
2025, blev der valgt en nyt 
suppleant til bestyrelsen – 
stort velkommen til Anton 
fra Bergthora. 
Og tilsvarende tak for ind-
satsen til Markus fra Thor-
lakshus, der ikke genopstil-
lede og derfor er udtrådt af 
bestyrelsen.
Under mødet var der gode 
diskussioner og mange 
konstruktive inputs om 
muligheder og udfordrin-
ger i Bryggenets fremtid. 
Bestyrelsen ser frem til at 
arbejde med begge dele.

Gratis hjælp til 
optimering af dit 
trådløse netværk
De hyppigste problemer 
Bryggenets brugere oplever, 
er relateret til brugernes 
eget udstyr, specielt tråd-
løse net (wifi). Bryggenet 
tilbyder derfor gratis hjælp 
fra en teknikker, som hjæl-
per med at optimere din 
wifi-oplevelse. 
Teknikeren vil først forsøge 
at afhjælpe udfordringen 
med dit trådløse net ved at 
guide dig igennem de mest 
almindelige løsninger og 
problemstillinger. Hvis dette 
ikke hjælper på hastig-
heden, så vil teknikeren 
vurdere om der er grundlag 
for et hjemmebesøg.
Ved et hjemmebesøg 
foretager teknikere en gen-
nemgang af din nuværende 
wifi-løsning, med det formål 
at finde frem til årsagen for 
udfordringerne. Som en del 
af gennemgangen vil tek-
nikeren også sikre, at din 
trådløse router er indstillet 
korrekt for at få den bedst 
mulige oplevelse.
Teknikeren vil som afslut-

ning på sit besøg komme 
med en anbefaling til, hvad 
der yderligere kan foreta-
ges for at få det bedste ud 
af din internetforbindelse. 
Her kunne mulige optime-
ringsforslag være en bedre 
placering af den trådløse 
router, udskiftning af den 
trådløse router eller ud-
bygning af det nuværende 
signal. 
Bryggenet dækker omkost-
ningen til teknikerbesøget, 
og hvis du ønsker at tage 
imod et optimeringsforslag, 
så vil du få oplyst prisen 
for dette inden arbejdet 
startes.
For at få hjælp til dit tråd-
løse net skal du blot ringe 
til Kundeservice på 33 2300 
99, hvor Fiberby sidder klar 
til at hjælpe dig.

Kundeservice
Kundeservice kan hjælpe 
dig med tilmelding og 
framelding af tjenester, fak-
tura og abonnementsvilkår. 
Det er også Kundeservice 
du skal kontakte, hvis du vil 
melde om fejl på de tjene-
ster du modtager. 

Kundeservice leveres af de 
firmaer, der står for vore 
tjenester, så der er forskel-
lige kontaktpunkter og åb-
ningstider for hhv. internet 
og tv.

Internet
Kundeservice leveres af 
Fiberby.
På telefonen (33 2300 99) 
ydes der personlig betje-
ning 
Mandag til torsdag 
kl. 9 – 18
Fredag kl. 9 – 16
Lørdag kl. 10 – 14
Du kan også sende en e-
mail til support@fiberby.dk.

TV
Kundeservice leveres af 
Norlys. På telefonen (7011 
4040) ydes der personlig 
betjening: 
Hverdage kl. 08:00-21:00
Weekender og helligdage kl. 
09:00-17:00
Du kan også sende en 
e-mail til: 
kontakt.digital@norlys.dk

Bryggenets priser
Internet
1000/1000 Mbit/s: 75 kr./
md.
Tv
Lille pakke: 254 kr./md.
Mellem pakke: 536 kr./md.
Stor pakke: 798 kr./md.
VælgSelv 10 inkl. lille 
pakke: 462 kr./md.
VælgSelv 20 inkl. lille 
pakke: 553 kr./md.
VælgSelv 30 inkl. lille 
pakke: 625 kr./md.

1000/1000 

Mbit/s 

75 kr./md.

sund over sommeren
Juni er her. Ferietankerne begynder at melde sig, og kalenderen bliver lidt lettere. Men hvad nu, hvis denne sommer 
ikke kun bliver en pause, men måske dit springbræt?
Tekst: yakup Øzkir
Foto: Nicklas Vo Giver
redaktion@bryggebladet.dk

Når hverdagen bremser lidt 
op, får du en gylden mulig-
hed for at begynde noget, 
der kan forandre alt. Din 
styrke. Dit overskud. Din 
form. Dit selvbillede. Og 
nej… du behøver ikke vente 
til januar for at sætte i gang. 
Faktisk er nu det perfekte 
tidspunkt.

Kan man virkelig ændre 
sin krop på ét år?
Ja, det kan man. Ét år med 
styrketræning kan trans-
formere din krop, dit sind 
og, som resultat af det, din 
selvtillid. Ikke med “quick 
fixes”, men med tålmodig-
hed, glæde og et minimum 
af struktur. Herunder har 
jeg samlet en række ting, 
der kan få dig i gang, så du 
til næste sommer kan stå 
frem med den selvtillid, du 
måske mangler lige nu.

Gør noget, du kan lide
Du behøver ikke kende hele 
din plan fra start. Målet er 
ikke at være perfekt - det 
er at komme i gang. Vil du 
tabe dig? Opbygge muskler? 
Bare få det bedre i din krop? 
Det hele starter med én be-
slutning: At gøre noget. Det 

er ligegyldigt om det er en 
ekstra gåtur efter aftensma-
den, en tur i det lokale træ-
ningscenter eller noget helt 
tredje. Find noget du kan 
lide, og gør det.

Find en rytme, der 
holder
Du kan både følge en plan 
eller tage det dag for dag. 
Begge dele virker, hvis du 
bliver ved. Og det er i virke-
ligheden det, der er nøglen - 
nemlig, at du bliver ved. En 
fleksibel struktur kan gøre 
det nemmere at holde fast i 
de gode rutiner. Det vigtig-
ste er, at du finder en rytme, 
som du kan holde i lang tid.

vær tålmodig og lidt 
stædig
Hvorfor skal man holde ved 
i lang tid, spørger du? Fordi 
ægte resultater tager tid. 
De mærkes først som små 
forbedringer - du har mere 
energi, sover bedre, har må-
ske endda mere ro i hovedet. 
Pludselig begynder kroppen 
at følge med. Tiden er din 
bedste ven, så længe du kan 
gøre noget kontinuerligt.

spis rigtigt, ikke 
perfekt
Der er ingen grund til at 
overkomplicere hvad du 

spiser, følge en striks diæt 
uden sukker, kulhydrater 
eller lignende. Tværtimod, 
ser vi i MNP Training Club, 
at man kan holde ved i læn-
gere tid, hvis man spiser 
rigtigt og ikke nødvendig-
vis perfekt. Få masser af 
grønt og tænk på dit pro-
teinindtag, så er du rigtig 
godt med. Du behøver ikke 
tælle kalorier, men du skal 
give kroppen, hvad den har 
brug for.

Find nogen at dele det 
med
Det er nemmere at blive 
ved, når man har nogen at 
følges med. Træningspart-
nere, venner, familie - eller 
måske en træner, der hep-
per på dig. Det gør en ver-
den til forskel på de dage, 
hvor sofaen trækker mere 
end løbeskoene.

Hver tirsdag kl. 17.30 
og torsdag kl. 6.30 har vi i 
MNP Training Club en gra-
tis social løbeklub, hvor vi 
er sammen om at få noget 
motion. Vi løber i et tempo, 
hvor langt de fleste kan 
være med, og vi lover dig, at 
du får et smil på læben. Det 
er helt oplagt, hvis man ger-
ne vil kickstarte sine mål 
- og vi holder løbeklubben 
kørende hele sommeren!
Så hvordan ser dit liv ud i 
juni 2026? Er du kommet i 

gang og har selvtilliden til 
at nyde sommeren, eller er 
du det præcist samme sted, 

som du er lige nu? Få snebolden til at rulle i juni 
2025 og mærk overskuddet i 

juni 2026!
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Begravelse Bisættelse

Alle aftaler træffes gerne hjemme hos Dem

Bryggens
Begravelsesforretning

Amagerbrogade 155 · Islands Brygge 13

tlf. 32 55 55 55 · døgnvagt

Email : bedemand@info-bedemand.dk

islands brygge
BEgravelsesforretningen

Døgnvagt 32 95 75 75

En smuk og værdig afsked
Aftale træffes gerne i Deres hjem 

Leifsgade 6 - 2300 København S
Allan Nielsenwww.info-bedemand.dk

Burchhardts
Begravelsesforretninger
Amager & Sundby Ligkistemagasin
Italiensvej 16, 2300 Kbh. S, Tlf. 32 55 20 09
Christianshavns Ligkistemagasin
Prinsessegade 21, 1422 Kbh. K, Tlf. 32 54 01 44
Tårnby Begravelsesforretning
Amager Landevej 49, 
2770 Kastrup, Tlf. 32 52 77 87

Træffes alle dage.
Aftaler træffes
også gerne
i jeres hjem.

Tårnby Begravelsesforretning

2770 Kastrup, Tlf. 32 52 77 87

www.burchhardt.dk

Test din viden - svar

1. (a). 9 meter over terræn.
2. (b). 2002.
3. (c). 1.000 til 1.2000 vognlæs dagligt i cirka 3 år.
4. (a). Parkeringspladserne ved Rundholtsvej.

DIN ANNoNCE I 

20 68 11 62

NeUMANNS 
NATUR

Udendørs strygerkoncert
Vi husker med sanserne – men naturens forfald startede længe før, vi kunne klatre i træer

Tekst og foto: Thomas 
Neumann
redaktion@bryggebladet.dk 

 
Ferie og strandture nærmer 
sig. Der er god evidens for, 
at er man benytter af na-
turen, bliver man også be-
skytter. Så på sommerens 
strand- og badeture kan 
man hjælpe vores hav ved at 
lære et dyr fra havet at ken-
de, det være sig en tangnål, 
en plante på stranden eller 
ålegræs, som også er en 
plante eller en alge (tang). 
Det gøres naturligvis ved at 
have en bog - eksempelvis 
“Hvad finder jeg på stran-
den” - med, eller endnu 
lettere ved at have App’en 
Seek på telefonen. Den er 
gratis, hurtig og meget præ-
cis og er lavet af sandsynlig-
vis gode amerikanere, som 
flertallet sikkert er. Så næ-
ste gang du/I kommer på 
stranden, er der endnu én, 
I kan hilse på og have en 
tværartslig oplevelse med 
og øge tilknytningen til det 
salte blå.

I juni/juli er gøgen næ-
sten den eneste, man kan 
høre på fælleden udover 
den urimeligt larmende 
skydebane.

ssssymfoni
Men fælleden har somme-
rens underlægningsmusik. 
Hvis du lytter godt efter, gi-
ver markgræshopperne en 
gratis strygerkoncert, der 
kan indeholde både elskov, 
drama og jalousi.

Markgræshopperne laver 
deres karakteristiske lyde 
”sst-sst-sst” ved at stryge 
de lange bagben op og ned 
ad vingerne. På bagbenene 
har de en række små tappe, 
som kaldes en fil, og på vin-
gerne har de en ribbekant, 
som kaldes en skraber. Løv-
græshopperne gnider deres 
overvinger mod hinanden 
og får naturligvis en helt 
anden lyd og i en højere fre-
kvens, og de er mere natak-
tive end markgræshopper, 
som høres bedst på varme 
sommerdage.

Hidsig rivalduet
Når en han er på frierfød-
der, kalder han med 6-12 
sst-lyde efter hinanden med 
1-2 sekunders mellemrum. 
Når en hun kommer tæt på, 
går hannen over til en ”frier-
sang”, som er mere blød i 
klangen end kaldesangen.
Er hunnen klar til parring, 
svarer hun hannen med en 
sang, som fortsætter i en 
duet, mens de søger mod 
hinanden. Hvis en hun har 
mere end én bejler, ender 
det med en kappestrid, hvor 
hannerne synger en rivali-
serende duet. Rivalsangen 
er mere hidsig, rytmisk og 
regelmæssig end de andre 
sange, og jo tættere han-
nerne kommer på hinanden, 
jo hurtigere synger de. Alt i 
alt et herligt klassisk grund-
drama om genernes videre-
førelse. Græd dog ej, hvis du 
ikke kan høre så meget - så 
kan det være alderen, hvor 

ens hørelse ikke kan fange 
de højere frekvenser. Skal 
selv bruge sommeren på at 
cykle og gå i naturen. Cyk-
len giver variation og man 
møder forskellige naturty-

per med deres egne dufte og 
lyde. Gå er grønt, det er den 
allerbedste måde at komme 
i øjenhøjde med planter, 
smådyr, sommerfugle med 
mere. Stranden er vores sid-

ste vilde natur, og jeg synes, 
at det kan mærkes. Lange 
strandgåture er meget mo-
tionerende og man bliver 
hensat i en trance af ro og 
rigtighed. 

stranden er vores sidste vilde natur og kilde til ro og oplevelse

 
 

Vores kære mor, farmor,  
oldemor og svigermor

Elsie Larsen
*28. januar 1931  
2. juni 2025

”Bag mig er brugte dage 
foran mig noget, jeg ikke ved. 

I som skal blive tilbage: 
Jeg ønsker Jer lykke og kærlighed”

Familien 

Bisættelsen har fundet sted  
i Hans Tausens Kirke
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HANS TAUSENS KIRKE
islandsbryggessogn.dk

 

 
GUDSTJENESTER

Ghita Katz Olsen (Kbf.)
Sognepræst
Tlf. 32 54 03  94 – mail: gho@km.dk
Mandag er fridag

Lars Ahlmann Olesen
Sognepræst
Tlf. 29 12 84 14 – mail: lao@km.dk
Mandag er fridag

Jeanette Sauerberg
Sognepræst
Tlf. 40487788 – mail: jesa@km.dk
Mandag fridag 

Inger Lundager
Sogne- og studenterpræst  
Tlf. 40 14 64 26 – mail: ilk@km.dk
Mandag er fridag

Camilla Aggersbjerg
Studenter- og sognepræst
Tlf.: 51 41 10 50 – mail. caag@km.dk
Mandag fridag

Britta Bugge Madsen
Organist
Tlf. 27 12 14  09  
mail: brittabuggemadsen@gmail.com
Mandag er fridag

Kirkens kontor
Kigkurren 8A 2. th., 
2300 Kbh. S. Tlf. 32 57 41 96. 
islandsbrygges.sogn@km.dk
Hverdage kl. 10-13,  
tirsdag tillige kl. 16-18.
Lørdag lukket.

Følg os på  
Facebook og Instagram

Søndag den 22. juni kl. 11
Højmesse ved sognepræst
Ghita Katz Olsen

Søndag den 29. juni kl. 11
Højmesse ved sognepræst
Jeanette Sauerberg

Søndag den 6. juli kl. 11
Højmesse ved sognepræst
Inger Lundager

Søndag den 13. juli kl. 11
Højmesse ved sognepræst
Lars Ahlmann Olesen

Søndag den 20. juli kl. 11
Højmesse ved sognepræst
Ghita Katz Olsen

Søndag den 27. juli kl. 11
Højmesse ved sognepræst
Lars Ahlmann Olesen

Søndag den 3. august kl. 11
Højmesse ved sognepræst
Jeanette Sauerberg

Søndag den 10. august kl. 11
Højmesse ved sognepræst
Ghita Katz Olsen

Kirkekaff e bagefter - alle er 
velkomne!

TILLyKKE mEd KoNfIRmATIoNERNE!
Konfirmationerne er ovre for i år i Hans tausens KirKe, og vi vil ger-
ne ønsKe alle vores Konfirmander et stort tillyKKe.

HAVECAfÉ mEd 
fÆLLESSANG
onsdag den 19. Juni Kl. 17-19
Vi inviterer alle til at deltage i vores hyggelige Havecafé, hvor vi nyder 
kaffe, te og guffer kage, efterfulgt af fællessang til guitar- og klaverspil 
i kirkens have!

Det er gratis. Tilmelding er ikke nødvendig - du dukker bare op.



Lokalbolig Islands Brygge

Islands Brygge 78 • 2300 København S Tlf. 53 51 15 55 • islandsbrygge@lokalbolig.dk

Islands Brygge - dine lokale ejedomsmæglere med mere end 45 års erfaring !

EJER-
LEJL.

BOLIG
147 M2

ALTAN
JA

STUER/
VÆR.

1/3

OPFØRT
2014

ENERGI-
MÆRKE
A2010

RUNDHOLTSVEJ 28, 15. 3. • 2300 KØBENHAVN S

Penthouse på 15 sal med kæmpe
solrig terrasse

I det højeste af de arkitektoniske tårne, er denne penthouselejlighed
med en spektakulær udsigt nu klar til overtagelse.

KONTANT: 17.495.000,- Månedlige ejerudgifter: 8.970,-

EJER-
LEJL.

BOLIG
116 M2

ALTAN
JA

STUER/
VÆR.

1/3

OPFØRT
2023

ENERGI-
MÆRKE
A2020

ISLANDS BRYGGE 92, 2. 1. • 2300 KØBENHAVN S

Fabelagtig lejlighed i første række til
Københavns Kanal

I allerførste række til Københavns Kanal møder I denne fremragende
lejlighed, hvor den helt særlige beliggenhed på Islands Brygge giver

fornemmelsen af, at man bor på et skib fortøjet ved kajkanten

KONTANT: 11.995.000,- Månedlige ejerudgifter: 5.214,-

EJER-
LEJL.

BOLIG
120 M2

ALTAN
JA

STUER/
VÆR.

1/3

OPFØRT
2018

ENERGI-
MÆRKE
A2015

ISLANDS BRYGGE 102, 3. TH. • 2300 KØBENHAVN S

Søger du eksklusivitet, kvalitet og
smukke udearealer

Denne supersmukke penthouselejlighed på Islands Brygge står nu
klar til at blive jeres næste hjem. Her venter jer en bolig, der både har

tagterrasse og to altaner.

KONTANT: 10.950.000,- Månedlige ejerudgifter: 7.303,-

RÆKKE
HUS

BOLIG
138 M2

GRUND
76 M2

STUER/
VÆR.
2/3

OPFØRT
2016

ENERGI-
MÆRKE
A2010

HILMAR BAUNSGAARDS BOULEVARD 56 • 2300 KØBENHAVN S

Stort, attraktivt rækkehus ved Hav-
nevigen

Det er ikke ofte, at rækkehusene på Islands Brygge sættes til salg,
for kombinationen af byliv og natur bliver næppe bedre end her.

KONTANT: 11.695.000,- Månedlige ejerudgifter: 4.911,-

EJER-
LEJL.

BOLIG
117 M2

ALTAN
JA

STUER/
VÆR.

1/3

OPFØRT
2008

ENERGI-
MÆRKE

B

ISLANDS BRYGGE 77C, 1. • 2300 KØBENHAVN S

Lejlighed med vandudsigt og stor
overdækket altan

Det er på en super god beliggenhed, at I finder denne moderne lej-
lighed i Ejerforeningen Lanternen på Islands Brygge. Her får I et stort

køkken-alrum, tre værelser og et badeværelse.

KONTANT: 8.845.000,- Månedlige ejerudgifter: 6.234,-

EJER-
LEJL.

BOLIG
99 M2

ETAGE
2.

STUER/
VÆR.

1/2

OPFØRT
1907

ENERGI-
MÆRKE

C

REYKJAVIKSGADE 1, 2. TV. • 2300 KØBENHAVN S

3 værelses med elegant stuk, udsigt
til vandet og central beliggenhed

Det er i et yderst dejligt område ved Bryggens promenade, at I nu
kan flytte ind i denne spændende lejlighed, der befinder sig på an-

den sal i en velholdt ejendom.

KONTANT: 6.495.000,- Månedlige ejerudgifter: 6.538,-

EJER-
LEJL.

BOLIG
118 M2

ALTAN
JA

STUER/
VÆR.

1/3

OPFØRT
2017

ENERGI-
MÆRKE
A2015

ISLANDS BRYGGE 38A, 3. TH. • 2300 KØBENHAVN S

Superattraktiv lejlighed med to sol-
rige altaner og mulighed for P-plads
Her på Islands Brygge kan I nu overtage denne lækre lejlighed, der
ligger på tredje sal i en flot ejendom fra 2017. Ejendommen ligger i

første række til vandet, og mulighed for P-plads i kælderen.

KONTANT: 9.995.000,- Månedlige ejerudgifter: 4.624,-

EJER-
LEJL.

BOLIG
93 M2

ETAGE
ST..

STUER/
VÆR.

1/2

OPFØRT
2012

ENERGI-
MÆRKE

B

Uden bopælspligt og med fantastisk
udsigt

På Islands Brygge 36C finder I denne indbydende lejlighed, som lig-
ger godt placeret helt op af vandet. Her får I en stor solrig terrasse

med masser af vandudsigt.

KONTANT: 7.995.000,- Månedlige ejerudgifter: 5.437,-

LokalBolig sælger rum
til nye oplevelser

Vi koncentrerer os
om mennesket i boligen

Vi bruger vores viden om lokalområdet til at imødekom-
me dine ønsker og giver dig personlig rådgivning med

indlevelse og engagement
 

Kontakt hos på 53 51 15 55
 

LOKALBOLIG.DK


